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SEDLČANY Jak jsme infor-
movali v minulém čísle, 

začátkem září se na Novo-
městském náměstí sešel sta-
rosta Sedlčan Ivan Janeček 
a další představitelé města 
s občany na mítinku, jehož 
jediným bodem byla dis-
kuse na téma, jakým smě-
rem se bude ubírat revita-

JESENICE Uplynulý víkend 
byl v Jesenici u Sedlčan slav-
nostní. Obec slavila stovku 
samostatných let. V pátek ve-
čer mohli zájemci zhlédnout 
na plátně letního kina fi lm 
Přání k narozeninám s Evou 
Holubovou v hlavní roli.

Sobotní program začal 
výstavou s názvem Po sto-

pách 100 let Jesenice, která 
byla díky pedagogickému 
sboru a žákům nainstalo-
vána v místní základní ško-
le. Od 14 do 17 hodin byly 
učebny ve čtyřech poscho-
dích i tělocvična otevřeny 
návštěvníkům. Na všech in-
teraktivních tabulích běžely 
tematicky zaměřené projek-

Obyvatelé města mají dva 
různé názory na revitalizaci 
Novoměstského náměstí, 
starosta Ivan Janeček 
společně s nimi hledal 
kompromis

lizace zdejších prostor, a to 
ve vztahu k uskutečnění 

projektu podaného do parti-
cipativního rozpočtu města 
na rok 2023.

Již delší dobu dochází 
ke střetu názorů dvou sku-
pin občanů Sedlčan, z nichž 
jedna by ráda Novoměstské 

Jesenice oslavila 100 let 
od osamostatnění

ce z historie i současnosti. 
Na stolech ležely kroniky, 
velké množství fotografi í, ale 
také knihy, pohledy nebo 
projektové dokumentace. 
Sokolové a hasiči dodali i své 
úbory a ocenění.

Další program se ko-
nal na asfaltovém hřišti. 

KAMÝK NAD VLTAVOU De-
vátého devátý, a k tomu 
devátá akce v pořadí – 
takhle pěkně to letos vyšlo 
na Vrškamýcké pivoslávě. 
Opět dorazilo tisíc diváků. 

Když se někde koná vel-
ká sešlost, většinou ji pořá-
dají profesionální agentury. 
Tuto akci však vymysleli 
mladí kluci, schopní všeho 
– tedy i zapojit své kamará-
dy. „Chtěli jsme přichystat 

něco, co se bude podobat 

pivním slavnostem,“ říká 
Honza Řezanina, kterého 
to před lety napadlo právě 
u piva. „A současně něco, 

co bude připomínat první 

Kamýcké prášení v duchu 

hradních tradic,“ doplňuje 
Zbyněk Růžička. Ten se 
ostatně aktivně zapojoval 
do organizace Kamýcké-
ho prášení už jako adoles-
cent. (Jedno z Prášení před 
lety bylo ve znamení piva 
a vína).

Dnes už mají osvědčený 
recept, jak namíchat ingre-
dience, aby se dílo podaři-
lo. Nestačí pozvat stánkaře 
a komedianty. Když si táto-
vé chtějí dát v klidu pivko, 
je třeba zabavit jejich děti. 
Nejlépe je tedy propojit ak-

Možná přijde i kouzelník, slibovali 
pořadatelé Vrškamýcké pivoslávy. 
Ale dopadlo to ještě lépe

tivity celých rodin, a to se 
zde daří.

Pořadatelé slibovali, že 
možná přijde i kouzelník. 
Ten nepřišel. Přijela však 
kouzelnice, a to ne ledaja-
ká. Kouzelnice Renata je 
viceprezidentkou Českého 
magického svazu. Předem 
doporučila, aby si publi-
kum ta kouzla užilo a ne-
pátralo po tom, jak to dělá. 
„Pánové, pokud chcete 

žďuchat do svých protějšků 

a rušit je slovy ‚hele mámo, 

vona to má v rukávu‘, tak 

tomu předejdu. Pro jistotu 

Zdeňka Veselá (vlevo), Barbora Klauserová (uprostřed) a starosta 
Sedlčan Ivan Janeček na pondělním mítinku diskutovali o revitali-
zaci Novoměstského náměstí.
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SEDLČANY V pondělí 11. 
září se konalo další zase-
dání zastupitelstva města 
Sedlčany. Kromě dvou 
zastupitelů se zúčastnili 
všichni zvolení, jednalo se 
tedy v celkovém počtu de-
vatenácti zastupitelů. Svoji 
účast omluvili z objektiv-
ních důvodů Martin Havel 
a Petr Krch.

Na začátku zastupitelé 
zvolili nového člena Kont-
rolního výboru na zbytek 
stávajícího volebního ob-

dobí. Původním členem 
byl David Bareš a nově 
zvoleným členem se stal 
Zdeněk Kunc, oba při ko-
munálních volbách kandi-
dovali za ODS.

Následovalo čtení zpráv 
z minulého jednání zastu-
pitelstva a z pěti jednání 
rady města přednesené 
místostarostou Zdeňkem 
Šimečkem. 

Poté byl na pořadu ná-
sledně vložený bod pro-
gramu zastupitelstva. Šlo 

Bude chápáno zvýšení koefi cientu 
daně z nemovitostí jako příspěvek 
občanů na investiční akce ve městě?

o delegování kompetencí 
na městský úřad k prove-
dení rozpočtového opat-
ření číslo čtyři. Odbor in-
vestic a ekonomický odbor 
mají v součinnosti před-
ložit návrh, který umožní 
následnou realizaci pláno-
vaných investic. 

Dále byla projednána 
plánovaná investiční akce 
Rekonstrukce objektu Po-
likliniky Sedlčany č. p. 160, 
která bude jistě zajímat 
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náměstí zachovala jako kli-
dovou zónu, ale také skupi-
na druhá přichází se zajíma-
vým řešením revitalizace. 
Spolek Luční kvítka, sdru-
žující rodiny na Sedlčansku, 
které chtějí smysluplně trá-
vit čas se svými dětmi, zdej-
ší park dlouhodobě, ačkoliv 
třeba někdy i drobnostmi, 
vylepšuje. Spolek by také 
v něm chtěl umístit novou 
herní sestavu, protože ta pů-
vodní dosloužila. Nestane 
se ale park spíše dětským 
hřištěm, než oázou klidu? 
Hlavně o tom byla diskuse 
na Novoměstském náměstí. 

„Když jsem přišel v říjnu 

loňského roku na městský 

úřad, hned při prvním jedná-

ní rady města se mi na stůl 

dostal materiál, kde jste žá-

dali (spolek Luční kvítka 

– pozn. red.), jestli můžete 

použít souhlasné stanovisko 

města při dalším čerpání do-

tace v následujícím roce, což 

rada města odsouhlasila,“ 
uvedl starosta Sedlčan Ivan 
Janeček. „Následně jste se 

přihlásili do participativního 

rozpočtu s projektem Zalej 

alej. Z participativního roz-

počtu bylo vyčleněno pět set 

tisíc korun na projekty, které 

podali občané města Sedlčan. 

Tento váš projekt byl na tře-

tím místě, ale vešel se do alo-

Obyvatelé města mají dva různé 
názory na revitalizaci Novoměstského 
náměstí, starosta Ivan Janeček 
společně s nimi hledal kompromis

kace těchto pěti set tisíc, takže 

zdárně prošel participativním 

rozpočtem. Následně jsem 

obdržel dopis od paní Zdeňky 

Veselé, která uvádí několik 

výtek k tomu, co v těchto mís-

tech má vznikat. Začali jsme 

to prozkoumávat z více stran 

a nyní stojíme na křižovatce, 

kdy se musíme rozhodnout, 

co s tímto prostorem můžeme 

udělat. V projektu se objevují 

prvky, které u někoho mohou 

evokovat představu, že z par-

ku chcete udělat další dětské 

hřiště.“

V další částí setkání ob-
čanů Sedlčan s představiteli 
města na Novoměstském 
náměstí byla vedena dis-
kuse především mezi oby-
vatelkou lokality Zdeňkou 
Veselou a Barborou Klau-
serovou ze spolku Luční 
kvítka, která zde také bydlí. 
Zdeňka Veselá sdělila svůj 
názor, že v Sedlčanech jsou 
jiná místa, určená pro děti, 
do kterých by město mělo 
investovat svoje prostředky, 
a že v klidné zóně na Novo-
městském náměstí se schá-
zejí všechny věkové skupiny 
obyvatel Sedlčan, mladí lidé 
i senioři, a nemělo by se to 
zde měnit na hřiště. „Když 

jsem si prohlédla váš projekt, 

se všemi instalacemi prvků, 

které v tomto projektu jsou, 

nemůžu s ním ve všech bo-

dech souhlasit. Pořád je to 

tady park a nepřála bych si, 

aby se to zde měnilo na hřiště, 

nebo plochu, určenou dětem. 

Vždyť je to jedno z mála míst 

v Sedlčanech, které je výhrad-

ně parkem,“ uvedla Zdeňka 
Veselá. Barbora Klauserová 
navázala, že ještě předtím, 
než spolek projekt zpracová-
val, se členky spolku bavily 
s lidmi v okolí o tom, že by si 
park zasloužil obnovu. Lidé 
spolek v tomto směru pod-
porovali, pouze říkali, aby 
tady hlavně nevzniklo další 
parkoviště. „Oslovily jsme 

zahradní architektku, která 

zpracovala námi fi nancova-

ný projekt, a po roce jsme 

oslovily ještě jednu, která 

nám pomohla zdejší prostory 

dotvořit. Určitě z nich ale nyní 

nechceme vytvořit výhradně 

dětské hřiště,“ poznamenala 
Barbora Klauserová a jeden 
z účastníků setkání na ni na-
vázal slovy, že modernizovat 
zdejší prostory by se měly, 
ale bez zmíněného hřiště 
pro děti.

V závěru mítinku starosta 
Sedlčan Ivan Janeček navrhl 
kompromis, že by horní část 
náměstí zůstala klidovou 
zónou, do které by se neza-
sahovalo a část spodní bude 
upravena podle návrhu pro-
jektu spolku Luční kvítka. 

David Myslikovjan

SEDLČANY K vážné dopravní 
nehodě došlo ve středu 6. 
září krátce po poledni na sil-
nici č. 105 kousek za Sedl-
čany ve směru na Vysoký 
Chlumec. Nehoda zabloko-
vala provoz mezi odbočkou 
na Doubravici a křižovatkou 
nad Rudolcem. 

„Čtyřiasedmdesátiletý řidič 

usnul a narazil pravou přední 

částí vozidla do vzrostlého 

stromu. On i jeho čtyřiapa-

desátiletý spolujezdec byli 

zaklínění. Spolujezdec byl 

po vyproštění letecky trans-

portován do nemocnice. Řidič 

se podrobil zkoušce na alko-

hol, která byla negativní,“ po-
psal situaci policejní mluvčí 
Pavel Truxa.

Řidič utrpěl zranění bři-
cha a hrudníku, se kterými 
byl převezen do příbramské 
nemocnice. Spolujezdec byl 
ve voze zaklíněn, k jeho vy-
proštění museli hasiči použít 
hydraulické zařízení. Na mís-
tě musel zasahující lékař nej-
prve zajistit dýchací cesty. 
S mnohačetnými poranění-
mi hlavy, hrudníku a břicha 
byl pak letecky transporto-
ván do motolské nemocnice.

K havárii byla vyslána 
profesionální jednotka 

z hasičské stanice Sedlča-
ny spolu se sedlčanskou 
dobrovolnou jednotkou. 
Hasiči zajistili vozidlo proti 
vzniku požáru a zasypali 
uniklé provozní kapali-
ny. Po vyšetření nehody, 
ke kterému policisté využi-
li i dron, jednotky pomohly 
s naložením vraku na od-
tahovou službu a uklidily 
vozovku.

Provoz v místě nehody 
byl částečně obnoven ky-
vadlově v jednom jízdním 
pruhu kolem půl třetí od-
poledne.     Olga Trachtová 

Hadáčková

Řidič usnul. Po nehodě musel pro 
spolujezdce vrtulník
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mnoho našich občanů. 
O přípravách promluvil 
vedoucí odboru investic 
Tomáš Langer. Ten připo-
mněl, že v roce 1955 byla 
budova zkolaudována 
na zdravotní středisko. 
Nyní je budova již mnoho 
let ve velmi špatném stavu. 
Zastupitelé se proto do-
mluvili na opravách tohoto 
objektu. Celková investice 
se dle zpracované studie 
blíží třiceti milionům.

Pod názvem Nápady 
pro Sedlčany letos vy-
hrály tři projekty v rámci 
participativního rozpočtu. 
Na zastupitelstvu se řešilo, 
v jaké fázi jsou přípravy 
či již částečné realizace. 
O tom se zmíníme více 
v samostatném příspěvku. 
Současně bylo také sdě-
leno, že je třeba v příštím 
ročníku více o této akci in-
formovat a zapojit občany. 
Proto již nyní připravuje 
radní a zastupitel Josef 
Soukup podklady pro zjed-
nodušení zadávání a sa-
mozřejmě rozsáhlejší pro-
pagaci. To by mělo přilákat 
více soutěžících a také 
hlasujících. Jistě se může-
me těšit na další zajímavé 
projekty občanů. Zastupi-
tel Radovan Faktor navrhl, 
že by se dílčí projekty pre-
zentovaly opět na zasedá-
ní zastupitelstva, což bylo 
kvitováno. Zastupitel Filip 
Růzha zase připomněl, že 
se letos dalo hlasovat také 
přes Munipolis.

Nejvíce diskutovaným 
tématem bylo stanovení 
místního koefi cientu pro 
výpočet daně z nemo-
vitých věcí. Sedlčanský 
starosta zmínil „Prakticky 

jde o příspěvek občanů 

na rozšiřování místní in-

frastruktury,“ protože celá 
daň z nemovitostí zůstává 
dané obci. Tím se může 
každý zařadit do zvele-
bování našeho města. 
Konsolidační balíček ze 

Bude chápáno zvýšení 
koeficientu daně 
z nemovitostí jako 
příspěvek občanů 
na investiční akce 
ve městě?

strany vedení státu není 
ještě stanoven, ale tím, že 
dojde ke snížení příjmu 
pro město ze státního roz-
počtu, je nutné přemýšlet, 
kde na potřebné akce uše-
třit. Po delším jednání byl 
stanoven místní koefi cient 
pro výpočet daně z nemo-
vitosti ve výši dvě. 

Následovala interpela-
ce občanů, kdy vystoupi-
la občanka a poukázala 
na nepříjemné záležitosti 
ve městě, které mají na svě-
domí nepřizpůsobiví obča-
né. Jde o časté nejen slovní 
napadání běžných občanů, 
pití alkoholu na veřejnosti, 
požívání drog a tak dále. 
Paní dále sdělila, že v dří-
vějších dobách bývala 
městská policie více vidět 
pěší, a ne pouze v autě. 
Obecně o tomto tématu 
se také více rozepíšeme 
někdy příště. Každopád-
ně, jak sdělil starosta Ja-
neček „Kde není žalobce, 

není soudce,“ který občany 
spolu s ostatními řečníky 
vyzval, aby veškeré nepřís-
tojnosti hlásili na linku 156 
a žádali řešení problému. 
Obecně se ví, že lidé často 
při hlášení výtržností ne-
chtějí sdělovat své iniciály, 
aby nemohli být v budouc-
nu atakováni. Proto lidé 
často raději nic nehlásí, což 
je problém. Je však nutné 
záležitost alespoň nahlásit, 
pak je možné věc řešit, jak 
již v minulosti mnohokrát 
říkal velitel městské policie 
Petr Krch.

Na závěr byl jmenován 
nejprve společný osadní 
výbor pro lokalitu Sedlča-
ny, Na Červeném Hrádku 
a Na Skalách. Předsedou 
výboru se stal Vladimír 
Chwastek. Jako další byl 
zvolen osadní výbor So-
lopysky, kde je předsedou 
Ladislav Hron. Občané tak 
mohou lépe řešit problé-
my ve svých osadách či 
částech města se svými 
zástupci výborů.            -bv-

Dokončení ze strany 1
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žádné rukávy nemám,“ 

ukazuje Renata Juzová Tá-
borská. Oslovila i ženy: „Až 

někoho vyvolám na podi-

um, tak milé dámy, ne že se 

začnete přehrabovat v ka-

belkách a předstírat, že tu 

nejste.“

Obecenstvo spolupra-
covalo i pod pódiem – to, 
když na pokyn mistryně 
magie volalo kouzelná 
slova. A tak se stalo třeba 
i to, že prázdný sešit se 
postupně změnil na vybar-
vené omalovánky. Kouzel-
nice vyčarovala i králíka 
v klobouku – ten byl tedy 
namalován na šátku, který 
vytáhla z prázdné schrány, 
a postupně vykouzlila i tři 
živé holubičky. 

To však nebylo jediné 
živé ptactvo na Pivoslávě. 
V třešňovém sadu před-
váděl své dravce sokolník 
Miloslav Vondruška.

Labutě nebyly někde 
na jezírku, ale ve stánku 
s pivem. Tak se totiž jme-
nují pivní speciály. (Krá-
lovská Zlatá labuť dosahu-
je 26 stupňů a 12 procent 
alkoholu.) Labutě nabízel 
Pivovar Zvíkov. Kocour 
Mikeš inspiroval k ná-
zvu tmavého piva (pro 
spodně kvašenou tmavou 
třináctku) pivovarníky 
z Podlesí. Kynšperský 
pivovar, který funguje 
už od 16. století a je tedy 
starší než Plzeňský pivo-
var, ten nabádal: Skočte 
si na Zajíce. A v hradním 
areálu bylo ještě další zví-
ře – Mufl on. Tak se jme-
nuje pivovar z Kunratic. 
Kromě už od pohledu lá-
kavých piv čepovali také 
jahodovku. Žádná umělá 
chuť, žádná umělá sladi-
dla – poctivý cukr a pocti-
vé jahody – však každý ví, 
čím jsou Kunratice proslu-
lé – jahodárnou, tak proč 
ji nevyužít.

Zvěřinec sice na hra-
dech býval, ale mít zvíře 
v názvu piva či pivovaru 
rozhodně nebyla podmín-

Možná přijde i kouzelník, slibovali pořadatelé 
Vrškamýcké pivoslávy. Ale dopadlo to ještě lépe

ka pro pozvání na Pivo-
slávu. Pivovar Lyer s pivy 
z Modravy svým názvem 
zaujal i tak. Jen si mnozí 
lámali hlavu, proč se to čte 
LÍR. Vše je vypátráno – je 
to proto, že majitel měl 
předky holandského půvo-
du. A za opravdu malé ro-
dinné pivovary se dostavil 
Pivovar Transformátor.

U stánků byla vlídná 
obsluha, v některých čepo-
vali sami sládkové, takže 
byla příležitost dozvědět 
se i o nových technologi-

ích, třeba jak se vyrábějí 
piva typu NEIPA. A také se 
rozpustily obavy z termínů 
jako granule. Ač to slovo 
připomíná pokrmy pro zví-
řátka nebo hnojivo, chme-
lové granule prý nejsou nic 
špatného – je to jen seříz-
nutá šištice, která se slisu-
je a zavakuuje. Vydrží tak 
mnohem déle.

Sládek z pivovaru Mu-
fl on je absolventem VŠCHT 
a vyzná se ve veškerém 
kvašení. Jako student 
zkoušel leccos. Dnes je 
plně vytížen u nich v pivo-
varu, takže ve volném čase 
už experimentuje spíše jen 
se cidrem, tedy nápojem 
z jablek, nebo s produkty 
z jejich malé vinice.

Pivovar Podlesí zau-
jal třeba i tím, že v jejich 
pivu najdeme mimo jiné 
český slad, český chmel, 
a k tomu vodu z Brd. 

Vlastenecké srdce plesá.
I přes tak bohatou pivní 

nabídku se našli tatínko-
vé, kteří nevysedávali nad 
půllitry, ale zvládli se svý-
mi ratolestmi dovádět před 
pódiem, ať už na něm byla 
některá z kapel nebo usku-
pení Veselá rodina.

Šašek požádal děti, aby 
mu pomohly najít princez-
nu. Aby byly pro tak závaž-
ný úkol zdatné, absolvova-
ly speciální výcvik. A tak 
dělaly třeba dřepy. Když 
rytíř Tonda dětem před-

vedl kliky, zvládly i kliko-
vat. Pak si pozvaly na po-
moc dospělé a cvičily se 
v hodu míčkem do kelím-
ku. Když už měly fyzičku 
na úrovni, byly pasovány 
na rytíře a učily se šermu. 
Pak už se mohly vydat hle-
dat princeznu, ale co to – 
narazily na Vodnici a pak 
ještě na Ježibabu! Aby se 
dostaly dál, musely s nimi 
hrát hry.

Oporu měly celou dobu 
v rytíři Tondovi. Ten slíbil: 
„Já vás nezklamu, ale po-

třebuji vaši pomoc.“ Děti 
pomáhaly uzdravit draka. 
Princezna se nakonec na-
šla, odpustila šaškovi, že 
ji málo hlídal, a děti, které 
celou dobu pomáhaly, do-
staly sladkou odměnu.

Mlsat ostatně mohl kdo-
koli. Bylo z čeho vybírat. 
Co nabízela Koblížkárna, 
lze z názvu snadno odvo-

dit. Podobně jako Zmrzka 
u Ádi. Letos se dala koupit 
proslulá točená zmrzka 
nejen v zmrzlinárně upro-
střed obce, ale i nahoře 
na Vrškamýku. To proto, 
že si majitelka Anděla Vej-
ražková pořídila pro tyto 
účely vysněný gastropří-
věs, kterému říká Karel. 
Nejen sladkostmi živ je 
člověk, a tak fi rma Anděl-
ská zmrzka nabízela také 
langoše a pověstnou bůč-
kovou pomazánku. 

Vepřové kýty od rána 
na grilech točil Béda Hrů-
za. Padl na to přívěs dřeva. 
Ke kýtám se fasoval nejen 
chléb a hořčice, ale třeba 
i křen. Bylo možné zvo-
lit také pečené brambory 
či dokonce brusinky. Se 
servisem pomáhala celá 
rodina. Organizátoři už 
vědí, že u grilu nikdy nic 
nezbude, tak to jistí dalšími 
dobrotami.

Stánek u Pešků tentokrát 
nabízel bezmála také kou-
zelnici. Tedy když si odča-
rujete první tři písmena. 
Ano, měli poctivou domá-
cí zelnici. A k ní klobásky, 
hot dogy a také sekanou 
v housce. Takzvaná Marin-
gotka, jak název napovídá, 
prodávala z okénka v ma-
ringotce. Kromě vychlaze-
ného prosecca a různých 
drinků si připravila také 
koblížky s ovocem, dortíč-
ky, domácí limonády a na-
chosky s trhaným masem. 
Dostavila se i pražská bur-
grárna Bejzment. Nadpolo-
viční většina občerstvení 
však pocházela z práce 
místních podnikatelů.

Návštěvnost byla špič-
ková. Sešli se zde místní 
obyvatelé, rodáci, chataři 
z Příbrami či z Prahy, ale 
svou návštěvou poctili 
kamýcké občany také Ba-
ráčníci z Kněževsi. Jsou 
to podobní nadšenci, jací 
žijí v Kamýku nad Vlta-
vou, kde se pořádají akce 
jako Pivosláva či Prášení 
aneb oprašování starých 
tradic. Také stavějí májku, 

také tančí Českou besedu, 
také chodí v krojích, také 
pořádají zábavy. Zkrátka – 
snaží se o udržení tradic. 
„Baráčníci z Kněževsi byli 

s výletem spokojeni, někte-

ří byli dokonce dojati,“ pro-
zradila Veronika Váňová, 
která měla tuto družební 
delegaci na starosti.

Ve spotřebě piva patří-
me ke světovým špičkám. 
Po pivu se lépe tráví, 
u piva se pěkně vypráví, 
po pivu se dobře zpívá. 
Pivo má nějaké ty kalorie, 
ovšem, než dojdete z Vrš-
kamýku domů, tak je vy-
chodíte. A na Pivoslávě je 
také můžete vytancovat.

O to, aby bylo na co 
tančit, se postupně posta-
raly country kapela Výkop, 
dále Aréna, která hrála 
známé domácí i zahranič-
ní hity, a pak kapela Yetti 
On. Servírovala i Jahody 
mražený. Těmi se člověk 
neochladil, protože šlo 
o legendární písničku z re-
pertoáru Jiřího Schelinge-
ra. Tahle kapela totiž hraje 
revival. Známé hity, obraz-
ně řečeno, zahřály u srdíč-
ka všechny pamětníky.

Pak přišla na řadu ka-
pela Výčep. Už patří k in-
ventáři Pivoslávy. Kvalifi -
kovala se mimo jiné tím, 
že má smysl pro humor, 
vznikla prý v hospodě, 
a má originální písničky 
o pivu. Na závěr vystou-
pila punkrocková kapela 
Znouzectnost, které se fa-
miliárně říká Znouze.

Zdá se, že nic nebrání 
tomu zaokrouhlit příští 
rok Pivoslávu na celou 
desítku? „Uvidíme,“ nic 
zatím neslibují zcela vy-
tížení, ale spokojení po-
řadatelé Zbyněk Růžička 
a Honza Řezanina.

Hanka Synková

Pro záchranu princezny by děti pod pokyny šaška udělaly cokoliv.

Dokončení ze strany 1
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REGION V úterý 5. září vy-
jížděla policie k obci Voj-
kov, kde se na silnici 18 
střetl osobní vůz s prase-
tem. K další srážce se zvě-
ří došlo v neděli 10. září 

krátce po půlnoci na silni-
ci 105 v obci Osečany. Zde 
havarovalo osobní vozi-
dlo do srny. Obě nehody 
se obešly bez zranění.

-oth-

SLAPSKÁ PŘEHRADA Kri-
minalisté objasnili vraždu 
ženy, která se stala v úno-
ru v Jevanech u Prahy. 
Její tělo bylo vyzvednuto 
ve čtvrtek 7. září z hloub-
ky 44 metry pod Živohoš-
ťským mostem.

Podle policejního tisko-
vého mluvčího Jana Daň-
ka zavraždil ženu devětat-
řicetiletý muž, který žil s ní 
a se svým otcem v jedné 
z jevanských vil. „Rozřeza-

ného těla se pak zbavil tak, 

že ho v zatížených pytlech 

hodil z mostu do Slapské 

přehrady,“ sdělil Daněk 
s tím, že z účtu ženy, která 
byla od února pohřešova-
ná, zmizelo jeden a půl mi-
lionu korun.

Kriminalisté po nasbírání 
důkazů podezřelého pomo-
cí zásahové jednotky zatkli 
ve sklepě zmiňované vily. 
Následně mu sdělili obvi-
nění ze čtyř trestných činů, 
kdy nejzávažnějším z nich je 
vražda ze zištného důvodu. 
Stíhání muže je vedeno va-
zebně a v případě odsouze-
ní mu hrozí patnáct až dva-
cet let odnětí svobody nebo 
výjimečný trest.

„Unikátním na tomto pří-

padu byl způsob identifi ko-

vání místa, kde se mrtvola 

ženy nachází. Že mrtvola 

skončila ve Slapské přehra-

dě, zjistili kriminalisté z od-

dělení vražd. Přesné místo 

jim pak označili služební 

psi Pita a Akim. To jsou spe-

cialisté na vyhledávání 

mrtvol, kteří je dokáží najít 

i když jsou ukryté několik 

desítek metrů pod hladinou. 

Celé to probíhá tak, že psi 

se svým psovodem pátrají 

ze člunu na vodní hladině 

a jsou schopni označit mís-

to, kde se mrtvola nachází. 

Místo pak označí hlasitým 

štěkáním. Přesně, jak se sta-

lo v tomto případě. V této 

souvislosti je třeba také 

zmínit, že čeští psi jsou pod-

le všeho jediní na světě, kte-

ří dokáží najít mrtvolu pod 

hladinou v takové hloub-

ce,“ popsal Daněk.
Členové policejního 

odboru speciálních potá-
pěčských činností a výcvi-
ku pak za pomoci sonaru 
Kongsberg detekovali mís-
to nálezu těla. Vytipovaná 
oblast byla následně pro-
zkoumána dronem středo-
českých policistů, který je 
určený pod vodní hladinu. 
Při potvrzení nálezu ostat-
ků byl pod hladinu vyslán 
brněnský potápěč, který 
tělo vyzvedl nad hladinu.

Olga Trachtová 

Hadáčková

ZRŮBEK V pondělí 4. září se 
dostal nákladní vůz, jedou-
cí po silnici I/18 ve směru 
od Sedlčan na Příbram, 
mimo vozovku, kde se pře-
vrátil na bok.

Událost byla hlášena 
po osmé hodině ranní a za-
městnávala záchranné slož-
ky až do odpoledne. Na mís-
tě byl uzavřen jeden jízdní 

pruh, dopravu řídili policis-
té kyvadlově. Následkem 
havárie vozu, který převážel 
27 tun štěrku, byla poškoze-
na krajnice. Podle policejní 
mluvčí Vlasty Suchánkové 
byla záchranná služba při-
volána pouze preventivně, 
řidič neměl viditelné pora-
nění.             Olga Trachtová 

Hadáčková

SOLENICE V sobotu 9. září 
odpoledne vypukla v So-
lenicích velká sláva. Cestu 
na ni si našly asi dvě stovky 
návštěvníků. Šlo o výroční 
oslavu 60 let místního sbo-
ru dobrovolných hasičů. 

Evžen Brožek při slav-
nostním zahájení ve dvě 
hodiny připomněl celou 
historii sboru. Svá úvodní 
slova ale věnoval starosto-
vi Františku Kvapilovi, 
který se oslavy nemohl 
zúčastnit ze zdravotních 
důvodů: „Fanda na počest 

našeho jubilea složil píseň 

o nás hasičích. K písni jsme 

natočili i video,“ sdělil pří-
tomným s tím, že videoklip 
je možné vidět v zasedací 
místnosti v prvním patře 
zbrojnice. „Hasiči, hasiči, 

to jsou správný hoši. Srd-

ce mají na svym místě, 

pevnou víru v duši. Hasiči, 

hasiči, když jim poplach 

daji, rychle sjížděj po tyči, 

do vozu nasedaji,“ zní ref-
rén písně. V textu slok je 
potom shrnuto vše, co ha-
siči potřebují, umí a dělají. 
„Hasičina, to je dřina, není 

to žádnej fl ám. Ať je stále 

ochraňuje svatej Florián,“ 
zní v závěru.

Historie sboru je 
pestrá

SDH Solenice byl podle 
záznamu v pamětní kni-
ze založen v roce 1963. 
V souvislosti s výstavbou 
vodního díla Orlík se obec 
Solenice rozrostla a byla 
zde vybudována i hasič-
ská zbrojnice. Nově vznik-
lý sbor, který měl v po-
čátku deset členů, dostal 

po ukončení stavby vodní-
ho díla od Vodních staveb 
Praha požární vybavení 
včetně hasičského vozidla 
Tatra 805, zvaného Kačena. 
Postupem času se vybave-
ní jednotky modernizova-
lo od Tatry 805 přes Pragu 
V3S a Škodu 706 RTHP, až 
po současnou Tatru 815.

Během historie sbo-
ru se podařilo například 
zrekonstruovat hasičskou 
zbrojnici. Z významných 
zásahů připomněl Evžen 
Brožek požár místní kotel-
ny, povodně, covidovou 
pandemii. Místní hasiči po-
máhali v souvislosti s aktu-
álním válečným konfl iktem 
na Ukrajině. „I když jsou 

ve společnosti bohužel nyní 

protichůdné názory na toto 

politické válečné dění, 

a především pohled na ukra-

jinské uprchlíky, my vždy 

budeme připraveni pomoct 

všem lidem, kteří to potřebu-

jí, a to bez etického rozdílu 

nebo národnosti,“ zdůraznil 
Brožek.

V letošním roce se sole-
ničtí hasiči podíleli mimo 
mnoha jiných na likvidaci 
požáru bývalé restaurace 
Las Vegas na Trhovkách, 
nechyběli ani u hořící třídír-
ny odpadu v Dolních Hbi-
tech. „Tam jsme zažili, jak 

asi vypadá peklo,“ popsal 
Evžen Brožek a připomněl 
nutnost neustálé odborné 
přípravy, a to jak pro muže, 
tak i ženy ve sboru.

Vzdělávání ale směřuje 
také k mládeži: „Kolektiv 

mladých hasičů se pravi-

delně schází na trénincích, 

kde se učí nejen hasičské-

mu sportu a pravidlům, 

nebo jak fungovat v terénu, 

přírodě, ale také řádu, pra-

videlnosti a také, což bohu-

žel v dnešní době je nejvíc 

zapotřebí, vztahu k sobě 

samým a ke svému kamará-

du, či týmu,“ uvedl. On sám 
je přitom také vedoucím 
mládeže. 

Následoval křest hasič-
ské techniky, kterého se 
ujal kněz Zbigniew Grzyb 
z Krásné Hory nad Vltavou. 
Požehnal vozu Volkswagen 
Transporter s pohonem 
4x4, obsahem motoru dva 
litry a výkonem 110 kW.

Návštěvníci viděli 
dvě ukázky hasičů 
v akci

Po prohlídce hasičské 
zbrojnice a techniky se 
slavnost přesunula k molu 
na řece. Zde se v podání 
hasičů ze Zalužan konala 
nejprve ukázka vyproštění 
osob z havarovaných vo-
zidel. „Vybrali mezi diváky 

dva dobrovolníky, kteří si 

sedli do auta. I s příjezdem 

pak ukázali, jak vypadá 

vyprošťování osob z ha-

varovaných vozidel. Pak 

jsme předvedli, jak vypadá 

záchrana osob na vodní 

hladině. Naši kluci člunem 

vytáhli dva fi guranty, kteří 

předváděli tonutí,“ popsal 
Evžen Brožek.

Zájemci se pak mohli 
nechat svézt člunem po Vl-
tavě. Další zábava byla 
určena pouze hasičům, 
jejich blízkým a hostům. 
O hudební doprovod se po-
staralo uskupení s názvem 
Vyrovnávací nádrž Kamýk. 
O organizaci celého dne 
se postarala asi dvacítka 
hasičů, z čehož asi patnáct 
bylo domácích. „Měli jsme 

třicet kilo masa na jehlách, 

klobásy a párky. Všechno se 

snědlo, a ještě bylo málo,“ 
pochvaloval si Brožek s tím, 
že díky velmi teplému po-
časí byla také velká výtoč 
piva. Vypilo se ho 210 litrů. 
Horku za oběť padla i pade-
sátilitrová malinovka.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Soleničtí hasiči slavili 
nejen písní

Kněz Zbigniew Grzyb rozdával nejen požehnání, ale také úsměvy.

Nehody se zvěří se 
obešly bez zranění

Kriminalisté vyzvedli 
u Živohoště tělo ženy 
z hloubky 44 metry

Nákladní vůz skončil na boku
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Plošná inzerce od 14 Kč vč. DPH/cm2

Kominictví B+L Huskovi
Tel.: 603 825 621, 737 556 100

Revize, čištění – kontrola
Frézování – vložkování

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.              205/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.                      206/23

Koupím vlnitý plech na dřevník. Tel.: 
732 362 169.                207/23

Koupím chvoj stříbrného smrku. 
Září až říjen. Tel.: 608 152 113.     208/23

Muž 63 let, 95 kg, 180 cm nabízí 

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

ženě ubytování v rodinném domku. Tel.: 
607 491 777.            209/23

Prodám Golf 2; 1,6 nafta, 5dvéřo-
vý, r. v. 1987 – na náhradní díly. Tel.: 
723 386 787.                210/23

Strojírenská 859, Sedlčany    tel.: 739 026 969    www.nabytekkunc.cz

Akční nabídka psacích stolů 
a kancelářských židlí

NEVÁHEJTE – AKCE JEN DO  30. 9. 2023

SLEVY 
až 30 %

SEDLČANY Místní kynologové v sobotu 
9. září po devětadvacáté otevřely brány 
sedlčanského kynologického areálu pro 
všechny závodů chtivé psovody. Při-
vítali kynology z Let, Hostivaře, Mladé 
Boleslavi či Ostravy. Závod byl tradičně 
otevřen ve čtyřech kategoriích dle Národ-
ního zkušebního řádu – ZZO, ZM, ZVV1 
a ZVV2. Třetím rokem nechyběly ani dvě 
kategorie dle Mezinárodního zkušebního 
řádu – BH-VT a IGP1.

Rozhodčí Jana Světlíková a Eva Juriš-
tová měly po celý den správně nabrou-
šenou, ale spravedlivou tužku. A jak to 
nakonec pro sedlčanské kynology do-
padlo? Kategorii ZZO bezkonkurenčně 
ovládl domácí tým. Zlato vybojovala 
Eliška Kopecká s fenkou amerického 
stafordšírského teriéra Sparky, stříbro 
si na své konto připsal Bohumil Stuchlík 
se sympatickou křížen-
kou Tammi a bronz si 
na krku hrdě odnesla 
fenka border kolie Za-
fi ra pod vedením Nadi 
Lachoutové. V kategorii 
ZM se při závodní pre-
miéře povedl vybojovat 
bronz Daně Orholzové 
a jejímu německému ov-
čákovi Bestovi. Přestože 
je Best (i jeho panička) 
nováčkem ve sportovní 
kynologii, jeho výkon 
rozhodně nezapadl. Na-
opak ve vloženém obra-
nářském závodě vyhrál 

první místo sdílené s fenkou Ebolou pod 
vedením mládežnice Hanky Kubalové 
z Mladé Boleslavi. V kategorii BH-VT 
utekl cenný kov Šárce Vokrouhlíkové 
a fence německého ovčáka Taxis pouze 
díky nepovedenému dlouhodobému od-
ložení. Výrazná bodová ztráta z tohoto 
cviku je z předních pozic katapultovala 
na tolik neoblíbené čtvrté bramborové 
místo. Ale i to k závodění patří. 

Další zlato domácím přinesl Pavel Klau-
ser s fenkou amerického stafordšírského 
teriéra Amálkou, která si za devadesáti 
tří bodovou poslušnost zároveň odnesla 
i pohár za nejlepší poslušnost. A co víc? 
Pavel s Amálkou získali v součtu nejvyšší 
počet bodů a tím se stali i absolutními ví-
tězi závodu. Letovští kynologové jen nera-
di vraceli putovní pohár zpět do Sedlčan.

Lucie Stiborová Spálenková

PETROVICKO Již od sedmé 
hodiny ranní se přízniv-
ci krásné přírody regionu 
a pěší i cykloturistiky mohli 
vydat na trasu 49. ročníku 
pochodu Krajem kamenů. 
Start i cíl představovalo fot-
balové hřiště SK Petrovice. 

Na startu, který byl otevřen 
až do půl jedenácté dopoled-
ne si nadšenci pochodu zvolili 
jednu z příslušných tras, ob-
drželi mapku s popisem trasy 
a mohli se vydat vstříc objevo-
vání kraje, který kromě zajíma-
vých kamenných úkazů nabízí 
i mnoho jiných krás. Účastníci 
pochodu měli na výběr ze čtyř 
tras – 10 km kočárková trasa, 
16 km, 20 nebo 25 km. Ti, kteří 
preferují šlapky bicyklu, si pak 
mohli vybrat ze tří cyklotras – 
30 km, 40 km nebo 60 km.

Pěší trasy, až na tu kočár-
kovou, měly společný základ 
a všechny vedly z Petrovic 
do Jihočeského kraje, konkrét-
ně v Předbořicích se pocho-
dující museli dostavit na první 
kontrolní stanoviště, zároveň 
se v místním hostinci mohli 
občerstvit a tím doplnit energii 
na následující kilometry. První 
rozcestník nastal u Hrochovy 
kapličky, kde se účastníci trasy 
na 25. km odpojili od ostatních 
a pokračovali směrem Jalovčí. 
Oblíbeným místem 16 a 20kilo-
metrové trasy jsou Maštalířovy 
rybníky, kde se letos někteří 
rozhodli, vzhledem k přízni-
vému počasí, zchladit. Dalším 
oblíbeným místem a zároveň 
druhým kontrolním stanovi-
štěm je rozhledna Kuníček, 

na jejíž vrchol mohou turisté 
vylézt a užít si tak ještě plno-
hodnotnější výhled na krajinu 
Petrovicka. Kuníček je zároveň 
posledním společným bodem 
na trasách, kratší 16kilometro-
vá trasa už vede jen z kopce 
rovnou zpět do Petrovic, v pří-
padě delší trasy účastníci po-
chodu směřují své kroky ještě 
dále směr Kuní. V cíli, který 
byl otevřen od 12 do 18 hodin, 
turisté za splnění pochodu ob-
drželi od pořadatelů ozdobný 
špendlík s logem pochodu.

Celková účast na letošním 
49. ročníku pochodu byla 497 
příznivců turistiky včetně 
pořadatelů, což oproti loň-
skému ročníku znamenalo 
nárůst o 100 účastníků. Kon-
krétně pak pochod absolvo-
valo 413 pěších turistů a 75 
cyklistů. 

Počasí pochodu Krajem 
kamenů v sobotu 9. září mi-
mořádně přálo. Turisté si 
pochod velice užili a mnozí 
objevili nové kouty našeho 
krásného regionu. „Pochod 

jsme šli s partnerkou poprvé 

a velice nás zaujal. Kvůli ča-

sovému vytížení jsme zvolili 

pouze 16kilometrovou trasu, 

ale i ta nám nabídla spoustu 

krásných míst. Nejvíce mě za-

ujal komplex Maštalířových 

rybníků spolu s krásnou kap-

ličkou sv. Petra, tam se určitě 

ještě vrátíme. Takže si možná 

z Kraje kamenů uděláme kaž-

doroční tradici,“ hodnotí svou 
premiéru na pochodu Krajem 
kamenů Petr Mráz. 

Barbora Kulandová

ZKO Sedlčany děkuje svým partnerům a sponzorům 
za podporu realizace závodu i celé činnosti organizace

Partneři závodu: 
Město Sedlčany, ZS Kosova Hora a. s.

Sponzoři závodu: 
CALIBRA – krmiva pro psy a kočky, Veterinární klinika 
Na Zdaboři, ASEKO spol. s r. o., Davo oil – čerpací 
stanice Olbramovice, DOTYKO – Dornova metoda pro 
psy, CHS AST Od Hradu Vrškamýk, IMOBA, a. s., KDS 
Sedlčany – nožířské výrobní družstvo, Mokate Czech 
s. r. o., Montáže lešení s. r. o., Pavel Mikulanda – www.
potisknuto.cz, Petr Sirotek – Králičí svět, Sladká 
pekárna Sedlčany, Sport & Outdoor Sedlčany – 
www.sportaoutdoor.cz, Účetnictví Sedlčany s. r. o.

SEDLČANY Záchranná služba přijala v ne-
děli 3. září odpoledne oznámení o ženě, 
které pod vlivem alkoholu vyhrožovala 
skokem z okna ve čtvrtém patře bytové-
ho domu v Sedlčanech. Záchranáři jí to 
naštěstí rozmluvili.

Po příjezdu policie již byla podle 

mluvčí Vlasty Suchánkové v bezpečí. 
„Podrobila se zkoušce na alkohol s pozi-

tivním výsledkem. Nadýchala téměř čtyři 

promile,“ uvedla. Podle mluvčí záchran-
ky Moniky Novákové byla žena převeze-
na do příbramské nemocnice k vystřízli-
vění.            Olga Trachtová Hadáčková

Prosluněná druhá zářijová 
sobota patřila tradičnímu 
pochodu Krajem kamenů

Pavel s Amálkou vrátili putovní 
pohár do Sedlčan

Záchranáři rozmluvili opilé ženě skok z okna
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PETROVICE V srpnu se ko-
naly při ZŠ a MŠ Petrovi-
ce dva příměstské tábory. 
Od vzniku zdejších pří-
městských táborů tak uply-
nuly tři roky. 

První turnus tábora nesl 
název Cesty dětí do staletí. 
Děti cestovaly do různých 
zemí a poznávaly známé 
i neznámé civilizace. Podí-
valy se do Egypta, Řecka, 
Říma, Číny a navštívily také 
Vikingy. Každý den se na-
učily něco nového. Díky 
krásnému počasí mohly za-
žít i velice oblíbené vodní 
bitvy. Tábora se zúčastnilo 
29 dětí rozdělených do čty-

řech týmů. Každý si zvolil 
si název a vytvořil vlajku. 
Na táboře spolu soupeřily 
týmy Banánů, Aligagátorů, 
Lvíčků a Pralesní ligy. Děti 
se nestihly nudit – hrály si 
venku i v tělocvičně, pře-
konávaly náročné opičí 
dráhy, zaběhly si orientační 
běh, stavěly pyramidy, ob-
motávaly mumie, malovaly 
na plátna, zašly na vítěznou 
zmrzlinu, nechyběl ani vý-
let na rozhlednu Kuníček, 
batikování triček… 

Druhý turnus děti strávi-
ly na Madagaskaru. Nejprve 
si zahrály různé seznamo-
vací hry a následně se roz-

dělily do čtyř týmů – Glo-
rie, Alex, Melmen a Marty. 
I na tomto turnusu si každý 
tým namaloval svou vlajku. 
Děti absolvovaly mnoho 
soutěží, v nichž celý týden 
získávaly body – například 
překážkovou dráhu, chůzi 
poslepu podél provázku, 
fotbal, chůzi po provazech, 
výrobu havajských věn-
ců, balónkových autíček 
a čelenek. Samozřejmě je 
čekalo i spoustu dalších zá-
bavných aktivit, jako vodní 
skluzavka, šipkovaná, vod-
ní bitva, AZ kvíz... Tábor 
pak završila diskotéka.

-ved-

KOSOVA HORA Lenka Havlíč-
ková je nejenom místosta-
rostkou obce a předsedkyní 
Klubu seniorů v Kosově 
Hoře, ale také zakladatelkou 
a předsedkyní kosohorské-
ho spolku Taksmetu. Tento 
spolek například každoroč-
ně pořádá v Parku generála 
Mareše country hudební 
festival Kosohorský bodlák 
a ve druhé polovině srpna 
na jiném místě také dětský 
letní tábor. Děti z něj přijely 
jen několik dní před koncem 
prázdnin a Lenku Havlíčko-
vou, hlavní organizátorku 
tábora, jsme požádali, aby 
nám tuto aktivitu spolku 
představila blíže.

Jak dlouhou tradici má 

váš tábor?

Letos jsme měli jeho 
osmnáctý ročník. Každý 
z nich má svoje hlavní téma 
a nějaký děj od začátku až 
do konce. Proto jsme na tá-
boře i v kostýmech, ale sa-
mozřejmě v nich nejsme po-
řád (úsměv). V loňském roce 
jsme měli téma Harry Potter, 
takže jsme měli jídelnu vyz-
dobenou, jako měli v Brada-
vicích a na strop jsme umís-
tili světýlka. Dříve jsem hry 
vymýšlela sama, ale teď už 
jsem jejich vymýšlení předa-
la mladým (úsměv). V minu-
lých letech jsme objevovali 
novou planetu a děti před-
stavovaly obyvatele různých 
planet. Na Klondiku jsme 
hledali zlato a jedno z té-
mat rovněž bylo z Pohádky 

do pohádky. Putovali jsme 
společně po pohádkových 
královstvích. Také jsme hle-
dali Atlantidu a cestovali 
vesmírem a Červí dírou. 
Vzpomínám si, že jsem ušila 
dlouhý pytel a celý oddíl jím 
musel prolézt, aby se dostal 
do další dimenze. 

Jaké téma jste si při-

pravili pro táborníky 

tentokrát?

Letos jsme se ocitli v pra-
věku a hledali bílého ma-
muta. Celý fantasy příběh 
byl o tom, že lovci mamutů 
pomalu vymírají a zůstaly 
už pouze čtyři kmeny, kte-
ré představovaly naše čtyři 
oddíly. Ty měly za úkol najít 
a přivolat bílého mamuta, 
který jim měl dát důležité 
poselství do budoucnosti. 
Mamuta jsme vytvořili z ply-
še a z drátů, natřeli ho na bílo 
a na konci tábora se dětem 
zjevil v noci tak, že připlaval 
po hladině rybníku. Mamut 
plaval na voru a osvícen byl 
malými světýlky a také kaž-
dé z dětí mělo svoji svíčku, 
kterou potom pustili na dřív-
kách po rybníku.

Kolik dětí na táboře 

máte a v jakém jsou věku?

Obvykle míváme kolem 
osmdesáti dětí, několikrát 
jich bylo i přes devadesát 
a letos jsme jich měli se-
dmdesát pět. Jsou ve věku 
od šesti do patnácti let, ale 
bereme na tábor i před-
školáky.

Zmínila jste, že jste měli 

děti ve čtyřech oddílech. 

Znamená to, že v každém 

z nich byli táborníci zhru-

ba ve stejném věku?

Ne. Oddíly máme vždy 
smíšené, kluci i holky v nich 
jsou v různém věku.

Kde váš tábor máte a od-

kud jsou jeho účastníci?

Dlouhá léta jsme jezdili 
k Pelhřimovu, ale teď už po-
sedmé jsme byli u Miličína. 
Děti jsou z různých míst. 
Nejenom ze Sedlčanska, ale 
také z Benešova, z Vlašimi 
a také jezdí poměrně dost 
Pražáků. Většina z nich se 
na naše tábory vrací a vzpo-
míná na jejich předchozí roč-
níky (úsměv).

Jaké je zázemí tábora?

Máme chatky pro čtyři 
osoby a u nich je klasická 
dřevěná jídelna s kuchyní. 
Můžeme tak pro děti pořádat 
program i v případě nepříz-
nivého počasí. Zázemí tvoří 
zhruba třicet dospěláků, 
kteří zaměstnávají účastníky 
tábora od rána až do večera, 
aby se nenudili a měli na co 
vzpomínat.

Osmnáct let je dlouhá 

doba. Vedete si táborovou 

kroniku?

Vedli jsme si ji ze začát-
ku, teď už spíše vše děláme 
formou fotodokumentace 
na našich webových strán-
kách, na kterých se mohou 
hlásit i případní další zájem-
ci. Máme facebookový i in-
stagramový profi l.

David Myslikovjan

SEDLČANY Na zahradě rodin-
ného centra Petrklíč se v pá-
tek 8. září konala Zahradní 
slavnost, které se zúčastnili 
rodiče se svými dětmi. Spo-
lečně si mohli vybrat z při-
praveného občerstvení, po-
slechnout si hudbu v podání 
dua Živel bratří Žaků, a také 
se dozvěděli, co všechno 
Petrklíč plánuje v tomto škol-
ním roce.

„Stejně jako v minulých 

letech budeme mít spoustu 

kroužků,“ přiblížila nám 
plány předsedkyně RMC 
Petrklíč Radka Čedíková. 
„Jsou to pohybové kroužky, 

rukodělné, zaměřené na ke-

ramiku nebo práci se dřevem, 

a také vzdělávací, zaměřené 

například na angličtinu. Pořá-

dáme také kursy pro dospělé. 

Mimo jiné se jedná o kurs 

jógy. Máme různé worksho-

py a teď nově budeme mít 

artefi letiku, která se zabývá 

účinkem umění na psychiku, 

vnitřní svět člověka a klade 

důraz na prožitek při vý-

tvarném projevu. Do našich 

kroužků mohou rodiče při-

hlásit svoje děti ve věku od tří 

až od tří a půl let. Také máme 

sociálně psychologickou po-

radnu pro děti a pro dospělé 

a online právní poradnu. 

V rámci těchto poraden bu-

deme pořádat semináře, pod-

porující například maminky, 

kterým končí mateřská, aby 

věděly, jak si napsat životo-

pis, motivační dopis a jak se 

chovat na pohovoru, aby byly 

připraveny na krok z mateř-

ské do práce.“

Zahradní slavnost v Pe-
trklíči má již svoji tradici, 
koná asi pět let, a dříve byla 
pořádána v červnu. Protože 
ale v tomto měsíci se koná 
spousta předprázdninových 
akcí pro děti, členky Petrklí-
če přesunuly akci na začátek 
září. Dalším důvodem změ-
ny termínu je aktuální nabíd-
ka kroužků, které se právě 
rozbíhají. Na otázku, kolik 
v současné době navštěvuje 
RC Petrklíč dětí a dospělých, 
Radka Čedíková odpově-
děla: „Počítali jsme to před 

prázdninami, když jsme uza-

vírali minulý školní rok a zjis-

tili jsme, že k nám celkově 

přijde čtyři sta až čtyři sta pa-

desát lidí týdně. Na jógu chodí 

lidé, kterým je přes padesát let 

i k šedesáti.“

Petrklíč je součástí projek-
tu na podporu komunitního 
života na Sedlčansku, a to 
díky MAS Sedlčany. Veš-
keré semináře, workshopy 
a poradny fi nancuje díky 
právě tomuto projektu. Nej-
bližší akcí, které se Petrklíč 
zúčastní, bude Běh pro Kří-
dla na Červeném Hrádku, 
pořádaný hospicem Křídla. 
O týden později, v sobotu 23. 
září, se přímo v prostorách 
spolku bude konat burza dět-
ského oblečení.                 -dav-

PETROVICE Salonek restau-
race Modrá hvězda se stal 
ve čtvrtek 7. září k večeru 
místem, kde se v regionu 
uskutečnil první koncert le-
tošního Studentského umě-
leckého festivalu ClassFest. 

Jan Kukal a Vincenc Ignác 
Novotný za klavírního dopro-
vodu Kateřiny Ochmanové 
provedli hudební cestou pís-
němi a áriemi od baroka až 
po současnost publikum na-
příč celou Evropou. Hudební 
večer s názvem Radosti živo-
ta navštívila zhruba padesát-
ka posluchačů. „Drobky pod 

stůl hází nám osud, ostatní 

vše je nicota. Ještě je alkohol, 

holky jsou posud, ještě jsou 

radosti života,“ zakončil svou 
úvodní řeč Jan Kukal veršem 
od Františka Gellnera… Závě-
rečný kus večera z Figarovy 
svatby od W. A. Mozarta byl 
úžasnou tečkou za čtvrtým 
ročníkem komorního kon-
certu ClassFestu. 

O den později vystupova-
li mladí umělci v Klučenicích 
a další den opět v Petrovi-
cích v Obecním domě s au-
torskou komedií se zpěvy 
Studentský byt.                   -jm-

Nadaní hudebníci provedli 
obecenstvo napříč celou 
Evropou

Rodinné centrum Petrklíč 
v minulém školním roce 
navštěvovalo až čtyři sta 
padesát dětí a dospělých týdně

Děti se nestihly nudit

Účastníci tábora spolku Taksmetu 
letos hledali bílého mamuta



7stranawww.sedlcansky-kraj.cz ZPRAVODAJSTVÍ

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI

Coby malá holka, měla jsem 
své milé tetě za zlé, když ze 
svých záhonů vytrhávala 
nejen pýr, kopřivy, kokošku 
či bodláky, ale také fi alky či 
šlahouny jahod. To přece 
není plevel, to je kytička, ří-
kala jsem si tehdy.

Nyní, kdy mě dnes a den-
ně ohrožuje stále se rozši-
řující džungle pronikající 
do naší zahrady nejen z lesa, 
se tetě hluboce omlouvám. 
Nejen v duchu – stihla jsem 
to naštěstí ještě i fyzicky, 
protože teta se, díky vlastní-
mu dobrému kořínku a asi 
i díky té práci na zahrádce 
a jejím výsledkům (tedy 
i díky vlastní zelenině a ovo-
ci) letos dožila 94 let.

Dnes už vím, že plevelem 
se stává vše, čeho je příliš, 
a co se nám zrovna neho-
dí. Zahrada, i když je velká, 
není nafukovací, a nechat 
všechny odnože a všechny 
semenáče prostě nejde. Při-
padám si někdy jak zločinec 
Mengele na rampě, ale ten 
asi neměl trauma rozhod-
nout se, proč toho nechat žít 
a druhého už ne.

Naštěstí už vím, že není 
třeba všechno vyhazovat, 
neboť leccos i z květin mů-
žeme upotřebit v kuchy-
ni, nebo coby lékárničku. 
I tomu, co už nepotřebuje-
me na zahrádce, můžeme 
tak dát nějaký smysl.

Nikdy bych neničila fi al-
ku v přírodě, ale vzhledem 
k tomu, že bydlíme u lesa, 
fi alka se objevuje všude, 
a tak ji také musím udržet 
v patřičných mezích. Už 
jsem vyrovnána s tím, že 
květy použiji jako ozdobu 
na jídlo nebo nechám lou-
hovat v pramenité vodě. 

Případně jich hrst zaleju 
vroucí vodou, nechám asi 
deset minut odstát, a ná-
lev pak mohu použít coby 
nápoj, prostředek mírnící 
kašel, diuretikum, pleťovou 
vodu (v lednici týden až 
dva vydrží), a tak podobně. 
Samozřejmě, jako všechno, 
nic se nemá přehánět, a tak 
je třeba vzít v úvahu u fi al-
ky i účinek lehce laxativní 

a emetický, chcete-li to říci 
bez obalu – projímavý, a to 
směrem nahoru i dolů. Tak-
že přiměřeně, přiměřeně!

Květy můžeme také 
naložit do kvalitního alko-
holu, a vyrobit si tinkturu. 
Spolu s jinanem prý dobře 
účinkuje tam, kde potřebu-
jeme zlepšit průchodnost 
krevních vlásečnic – třeba 
po mrtvici. Naštěstí jsem to 
zatím nemusela zkoušet.

Když si chceme prodlou-
žit fi alkovou sezónu, na hrst 
květů můžeme nalít litr vrou-
cí vody. Do druhého dne 
necháme stát, pak scedíme, 
přidáme kilo cukru, vaříme 
do zhoustnutí. Teoreticky by 
měl fi alkový sirup vydržet 
až do zimy, tedy pokud ho 
nevymlsáme dřív. Sirup se 
hodí do nápojů (lze kombi-
novat s citronem), ale třeba 
i na kaše nebo dezerty.

Na podzim prý je nej-
vyšší síla v oddenku. Ten 
obsahuje, podobně jako nať 
i květ, saponiny, takže čistí 
tělo. Také v něm je kyselina 
salycilová, kterou známe 
z acylpirinu.

Fialka neboli violka může 
mít různé varianty, ale účin-
ky jsou podobné.

Připravit si můžeme 
také fi alkový ocet. Hrst fi -
alkových kvítků zalijeme 
jablečným octem tak, aby 
byly zcela ponořeny, a ješ-
tě aby bylo něco octa nad 
nimi. Necháme aspoň týden 
louhovat, každý den ale pro-
třepeme. Přecedíme. Ocet 
se hodí k ochucení salátů, 
do vody k přípravě nápoje, 
místo aviváže, pro oplach 
vlasů po umytí a podobně. 
Fialkový ocet lze použít 
na obklad na čelo, když ně-
koho bolí hlava.

V sezóně fi alek bych 
v tomto případě doporuči-
la usednout do stínu někde 
poblíž fi alkoviště, zhluboka 
dýchat a kochat se nádher-
nou vůní. Je těžké vysvětlit 
někomu, jak voní fi alka, po-
kud si sám nepřičichne. Fial-
ková vůně prý pomáhá i při 
depresi a nenáladě.

Hanka Synková

Odpoledne, v průběhu 
výstavy, tu zněla z rukou 
pátera Roberta Beno Ště-
pánka harmonika. Po 17. 
hodině přišlo na řadu 
slavnostní zahájení. Pro-
gramem provázel zdejší 
absolvent Jakub Novák, 
který stál také za tvorbou 
videoprezentací, jež pro-
vázely návštěvníky vý-
stavy. Na pódium ale ne-
přišel sám. Spolu s tím jej 
zaplnili zastupitelé a také 
ředitel školy Lukáš Kolář. 

„Dnes stojíme před výjimeč-

ným okamžikem naší obce. 

Je to chvíle, kdy se můžeme 

ohlédnout zpět a hrdě zazna-

menat všechny úspěchy a vý-

zvy, kterým jsme čelili. Před sto 

lety jsme se stali samostatnou 

obcí. Od té doby se ale z ma-

lého sídla stalo rozkvétající 

místo, kde se setkávají tradice 

a modernita. Společně jsme 

prožívali chvíle radosti i smut-

ku,“ sdělil ve svém proslovu 
mimo jiné Milan Jiroušek, sta-
rosta obce Jesenice. Mluvil 
ale také o vizích do budouc-
na, o plánovaných investicích 
do občanské vybavenosti, in-
frastruktury a vzdělání. „Dnes 

slavíme nejen minulost, ale 

i naději na lepší budoucnost,“ 
dodal.

„Obci Jesenice přejeme, 

Jesenice oslavila 100 let od osamostatnění
aby byly úspěšné projekty, 

které jsou teď rozpracované. 

Jde například o projekt nové 

tělocvičny, rozšíření čistírny 

odpadních vod a další. Vše 

bude záležet na tom, zda bu-

dou vypsané dotace,“ připojil 
poselství za zastupitelstvo 
Miroslav Hájek. Starostovi 
popřál pevné nervy, hodně 
sil a občany, kteří budou 
soudržní a ochotni se zapojit 
do různých akcí.

Za pilíř nejen oslavné 
akce, ale vůbec obce a její 
budoucnosti, označil mo-
derátor Jakub Novák školu. 
„Když se řekne Jesenice, ka-

ždý z vás si představí úplně 

něco jiného. Za mě je to his-

torie, čas, který jsem tu strávil 

jako učitel a v současné době 

jako ředitel, ale zároveň jako 

hrdý občan obce Jesenice. Pře-

ji proto vám i sobě, abychom 

v Jesenici vídali stále spoko-

jené tváře dospělých, starších 

i dětí. Abychom k sobě za-

chovávali úctu a abychom si 

tady žili zdravě. Nemusí to být 

velkými kroky, ale i malými 

krůčky se dá dojít vpřed,“ řekl 
ředitel školy Lukáš Kolář.

Mezi pozvanými byl také 
bývalý starosta Miroslav 
Hrazánek. Dostavit se ale ne-
mohl a tak jej zastoupil jeho 
místostarosta Petr Skalický. 
Ten připomněl zásluhy bý-
valého starosty a popřál jeho 
nástupcům, aby v jeho práci 
pokračovali a laťku posou-
vali pořád dál. „Pokud bych 

chtěl něco popřát obci do dal-

ších let, tak by to bylo, aby 

nezažila válku. Aby udržela 

základní školu, protože bez 

školy není život v obci. Aby 

se nadále rozvíjela ke spoko-

jenosti všech občanů, protože 

stále je co zlepšovat. Vedení 

obce pak přeji spokojené 

a bezproblémové občany,“ 

přečetl pak zdravici Mirosla-

va Hrazánka Jakub Novák. 
Bývalému starostovi byl pak 
jako poděkování za jeho ne-
celé čtvrtstoletí ve funkci po-
slán dárkový koš.

Nová stovka bude 
v nové kronice

„Ti z vás, kteří procháze-

li školou v poslední hodině, 

zjistili, že v tělocvičně je velká 

knížka, do které se psala přá-

ní. Ona to není ledajaká kníž-

ka. Právě kronika byla dopsá-

na loňský rok a na letošní rok 

tam ještě žádný zápis nebyl. 

Právě tento okamžik, tento 

den je víc než významným. 

Je víc než žádoucí, aby se 

s ním začala nová éra nové 

kroniky. My už ji tu máme. 

A máme tady kronikářku, 

která svou kroniku ještě nedo-

stala. Je to Renata Zrůbková,“ 

uvedl další okamžik Jakub 
Novák a pozval kronikářku 
do přední části pódia, aby jí 
mohla být nová kronika slav-
nostně předána. Návštěvníci 
akce pak do ní ještě mohli ve-
psat svá přání, poselství.

Kdo procházel školou, 
na několika místech viděl 
heslo Ať žije a vzkvétá. Toto 
heslo použil Jakub Novák 
také jako slavnostností přípi-
tek: „Je to asi to jedno z nej-

krásnějších poselství, které 

vůbec může pro obec být. 

Pojďme teď společně popřát, 

aby Jesenice byla jenom krás-

ná a aby mohla vzkvétat. Ať 

žije a vzkvétá, pojďme pový-

šit na přípitek dnešního dne 

na dalších minimálně sto let.“

Dalším bodem programu 
bylo šermířské vystoupení 
Pánů ze Zvěřince. Za bílého 
dne předvedli své umění se 
studenými zbraněmi, v osm 
hodin večer předvedli fasci-
novaným divákům ohnivou 
show. V době mezi oběma 
vystoupeními, ale také večer 
hrála k tanci i poslechu kape-
la Hošna Band.

Po celou dobu programu 
bylo připraveno bohaté ob-
čerstvení. Odpoledne čekal 
na děti také program na při-
lehlém fotbalovém hřišti. 
Mohly si zařádit ve skákacím 
hradu nebo využít zorbingo-
vé koule, pokud byly dost 
trpělivé a počkaly si na jejich 
uvolnění, neboť o ně byl vel-
ký zájem.      Olga Trachtová 

Hadáčková

Z A P L E V E L E N Á 

Z A H R Á D K A  N E M U S Í  B Ý T 

J E N  P R O  Z L O S T  ( 2 0 )

Fialka má různé varianty

V ohnivé show diváci viděli souboj rytíře s drakem.

Dokončení ze strany 1
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Mokřice – Šikmá plocha
15. 9. Rocková zábava

taneční zábava s kapelou 

Odyssea; 20:00

 Vysoký Chlumec – za-
hrada Židovny
16. 9. Petrova cihelna

hudební vystoupení 

písničkářů a kapel, čtení 

životopisné knihy Petra 

Cihelky, program pro děti; 

13:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – Restaurace Na Sále
16. 9. Pouťová zábava

20:00

 Kosova Hora – Farská 
zahrada
23. 9. Otevřená vrata

k poslechu i tanci hraje 

kapela Repete; 16:00

 Votice – kostel sv. Václava
27. 9. Klenoty české 

hudby

koncert tria Musica Dolce 

Vita; 18:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Fenomén kotlina

výstava k oslavě výročí 70 

let světoznámého areálu; 

do 17. 9.

Připomínka brigádního 

generála Karla Mareše 

a památky amerických 

letců

výstavka fotografi í, doku-

mentů a modelů letadel; 

do 17. 9.

80. výročí vystěhování 

Sedlčanska v letech 

1943–1945

výstava dobových materiá-

lů, fotografi í a dokumentů; 

vernisáž 21. 9. v 18:00, 

výstava do 26. 11.

 Sedlčany – knihovna
Kdo maluje, nezlo-

bí aneb Arteterapie 

po Sedlčansku

výstava obrazů studentky 

Kurzu Lukáš; do 4. 10.

 Sedlčany – kult. dům
1000 tváří Adiny

výstava mladoboleslavské-

ho divadla o životě prvo-

republikové hvězdy Adiny 

Mandlové; do 19. 9.

 Votice – klášter
150 let SDH Votice

výstava k příležitosti oslav 

150 let od založení SDH 

Votice; do 29. 12.

Krajiny srdce a biblické 

příběhy

výstava obrazů Luboše 

Kafky; do 17. 11.

Taškobraní

prodejní výstava aktivizač-

ních dílen Integrovaného 

centra sociálních služeb 

Odlochovice; od 14. 9. 

do 17. 11.

 PŘEDNÁŠKY

 Klučenice – Hospodář-
ský dvůr
17. 9. Tři póly

přednáška cestovatele a po-

lárníka Petra Horkého; 16:00

 DIVADLO

 Kosova Hora – kino
13. 9. Lakomá Barka

divadelní pohádka Jana 

Wericha; 17:00

 Sedlčany – kult. dům
14. 9. 7 pádů Honzy 

Dědka

oblíbená talk show s hosty 

Lucií Benešovou a Marti-

nem Dejdarem; 19:30

21. 9. Jsme opravdu ná-

rod Jana Amose Komen-

ského?

hudebně-poetický pořad 

věnovaný jednomu z největ-

ších českých fi losofů, spiso-

vatelů a pedagogů; 19:30

24. 9. Bob a Bobek 

na cestách

pohádkové představení pro 

děti na motivy oblíbených 

postaviček uvádí Divadlo 

Anfas; 15:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
15. 9. Hvězdné manýry

povedenou bláznivou 

frašku uvádí Divadelní 

společnost Háta; 19:00

17. 9. Krysáci a zamilova-

ný Eda

divadelní představení pro 

děti s novým příběhem o ob-

líbených Krysácích; 16:00

 Petrovice – zámecký 
park
16. 9. Obecně prospěšná 

strašidla

letní komedie o strašidlech 

na hradě i na radnici; 19:30

 Kamýk nad Vltavou – 
Komunitní centrum
20. 9. Krajinou Karla IV.

literárně hudební a cesto-

vatelský pořad po stopách 

Otce vlasti Prahou, Čecha-

mi a Moravou; 18:00

 Sedlec-Prčice – kulturní 
sál ZŠ
23. 9. S čerty nejsou 

žádné žerty

muzikálové zpracování 

známé fi lmové pohádky 

uvádí Metropolitní divadlo 

Praha; 15:00

 KINO

 Votice
14. 9. Oppenheimer

americké drama; 20:00

20. 9. Mezi živly

animovaná dobrodružná 

komedie; 17:00

21. 9. Můžem i s mužem

česká komedie; 20:00

 Sedlčany 
15. 9. Rychle a zběsile 10

akční americký fi lm; 20:00

16. 9. Nikdy neříkej 

nikdy

romantická komedie, dra-

ma; 20:00

21. 9. Ústava

fi lmový klub, tragikomedie; 

20:00

22. 9. Dvě slova jako klíč

české drama; 20:00

23. 9. Portrét královny

britsko-irský dokument; 20:00

 Sedlec-Prčice
15. 9. Bastardi: Reparát

česká komedie, drama; 20:00

22. 9. Dvě slova jako klíč

české drama; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
13. 9. Pohárové utkání

DSK Daleké Dušníky – HC 

Hrádek; 18:30

HC River Boys Zvírotice – 

HC Huroni Vršovice; 20:25

15. 9. Pohárové utkání

Rumola – AHC Nový Knín; 

18:30

HC Žabáci Solopysky – HC 

Miličín; 20:25

16. 9. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – TJ Sla-

voj Obecnice; 12:00

Novit Neveklov – Ševci 

Nový Knín; 14:00

16. 9. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Rakovník B; 17:00

17., 24. 9. Veřejné bruslení

14:00–16:00

17. 9. Pohárové utkání

HC Kňovice – HC Bubák 

Chlum; 16:30

HC Kačeři Příčovy – HC 

River Boys Zvírotice; 18:25

HC Domino – HC Čerti 

Křepenice; 20:20

18. 9. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice B – 

DSK Daleké Dušníky; 18:30

HC Huroni Vršovice – Stará 

garda Štětkovice; 20:25

20. 9. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – HC 

Votice; 18:30

HC Hrádek – HC Žabáci 

Solopysky; 20:25

 Sedlčany – kotlina
16. 9. Hobby Auto Ra-

llycross

8:00

 Sedlčany
16. 9. Bystřická šlápota

turistický pochod

 Sedlčany – Červený 
Hrádek
16. 9. Běh pro Křídla

5. ročník benefi čního běhu 

pro Domácí hospic Křídla, 

trasa 5 km, dílničky pro 

děti; 9:30

 Sedlčany – hřiště
16. 9. Fotbálek aneb 

Loučení s létem podeva-

tenácté

netradiční setkání čtenářů 

a spisovatelů v amatérském 

fotbalovém utkání; 13:00

17. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – SK 

Poříčí nad Sázavou; 16:30

 Kosova Hora – hřiště
16. 9. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Vlta-

van Borotice; 13:30

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
16. 9. Pouťové utkání

fotbalové utkání starých 

gard TJ Sokol Dublovice – 

TJ Krásná Hora; 14:00

17. 9. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – TJ Sokol 

Kamýk nad Vltavou; 16:30

 Vysoký Chlumec – hřiště
16. 9. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – SK 

Velká Lečice; 16:30

 Dublovice – hřiště
16. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – SK 

Nový Knín B; 16:30

 Přestavlky – hřiště
16. 9. Fotbalové utkání

SK Přestavlky – TJ Prostřed-

ní Lhota; 16:30

 Počepice – hřiště
17. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ 

Sokol Nečín; 16:30

 Jesenice – hřiště
17. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – TJ So-

kol Sedlec-Prčice B; 16:30

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
17. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – TJ 

Dynamo Nelahozeves; 16:30

 Sedlčany – Vltavan 
Sport
18. 9. Oslava 2. naro-

zenin Vltavan Sport 

Sedlčany

akční vstupné do fi tness 

i wellness, sportovní 

vystoupení Studia Dvojka, 

soutěž; 15:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
13., 20. 9. Hajánek

podvečerní čtení pohádek 

o Honzovi; 17:00

15. 9. Píšu, píšeš, píšeme

program pro budoucí mla-

dé autory navštěvující 2. 

stupeň ZŠ nebo SŠ; 18:00

18. 9. Zubaté pohádky

dopolední program pro 

rodiny s menšími dětmi; 

10:00

 Sedlčany – hvězdárna
15., 16., 22., 23. 9. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Sedlčany – nám. T. G. M.
16. 9. Farmářské trhy

8:00–12:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou
17. 9. Pouť

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kostel sv. Mikuláše
17. 9. Oslava poutní 

slavnosti
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6. kolo krajského 
přeboru 
SK Sokoleč – TJ Tatran 

Sedlčany 2:2 (1:1)

Branky Sedlčan: 14. M. Siro-
tek, 52. L. Brotánek

5. kolo I. A třídy sk. 
A (6. 9.)
TJ Jíloviště – TJ Sokol Sed-

lec-Prčice 0:2 (0:1)

Branky Sedlce-Prčice: 44.(p) 
M. Hájek, 53. V. Kabíček

6. kolo I. A třídy sk. A 

TJ Viktoria Vestec – TJ So-

kol Sedlec-Prčice 7:0 (3:0)

6. kolo I. B třídy sk. E 
TJ Tatran Sedlčany B – 

MFK Dobříš B 3:2 (3:1)

Branky Sedlčan: 18. M. Bar-
ták, 23. a 34. L. Matoušek 
SK Petrovice – SK Hořovi-

ce B 0:4 (0:3)

6. kolo okresního 
přeboru
TJ Sokol Dublovice – SK 

Nový Knín 2:3 (1:1)

Branky Dublovic: 32. M. 
Vondrák, 90. M. Čejda

6. kolo III. třídy sk. B
TJ Vltavan Hřiměždice – 

TJ Sokol Počepice 4:0 (1:0)

Branky: 44. J. Kovács, 51. 
a 54. M. Matějka, 55. D. Po-
slušný
TJ Sokol Kamýk nad Vl-

tavou – TJ Sokol Jesenice 

3:1 (2:0)

Branky: 24. L. Čedík, 32. T. 
Mol, 88. J. Špaček – 65. V. 
Burda
TJ Sokol Nečín – SK Koso-

va Hora 2:0 (0:0)

TJ Sokol Sedlce-Prčice B 

– TJ Nová Ves pod Pleší B 

3:0 (0:0)

Branky Sedlce-Prčice: 55. T. 
Kotva, 80. F. Pech, 86. (vl.) 
M. Bláha
TJ Vltavan Borotice – TJ 

Krásná Hora 5:2 (4:1)

Branky Krásné Hory: 32. O. 
Květ, 59. J. Krůta

6. kolo IV. třídy sk. B
TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou B – SK Přestavlky 2:3 

(1:2)

Branky Kamýku n. Vlt.: 11. 
A. Vopička, 71. (p) L. Mrkva
TJ Vltavan Hřiměždice B 

– TJ Sokol Dublovice B 2:2 

(1:1)

Branky: 44. P. Štuksa, 55. M. 
Spilka – 29. V. Vršecký, 88. D. 
Krůta
SK Nový Knín B – SK Pet-

rovice B 4:5 (3:1)

Branky Petrovic: 34., 54. 
a 69. V. Podlipský, 54. Š. 
Šťastný, 71. Š. Kubec
SK Velká Lečice – SK 

Klučenice 7:3 (3:2)

Branky Klučenic: 12. a 22. H. 
Holan, 65. L. Řezník

6. kolo okresního 
přeboru – Benešov 
TJ Sokol Vrchotovy Jano-

vice – TJ Sokol Pravonín 

8:0 (6:0)

Branky Vrchotových Jano-
vic: 4. P. Němec, 14. P. Kři-
klán, 28. J. Trojan, 34., 40. 
(p) a 42. L. Bukovaz, 68. a 77. 
P. Kocourek

6. kolo I. A třídy 
U19 sk. D
TJ Tatran Sedlčany – TJ 

Spartak Rožmitál p. Tř. 0:1 

(0:0) 

Sedlec-Prčice + Jesenice – 

Nová Ves + Nový Knín 3:1 

(2:1)

Branky Sedlce-Prčice + Je-
senice: 33. V. Novák, 32. M. 
Zrůbek, 86. O. Poslušný

6. kolo I. A třídy 
U15 sk. C
Kounice + Sp. Čelákovice 

– TJ Tatran Sedlčany 2:7 

(2:3)

Branky Sedlčan: 6. a 68. L. 
Mrázek, 11. V. Hončík, 34. O. 
Dráb, 44. a 45. M. Motyčík, 
64. M. Havel

6. kolo I. A třídy 
U13 sk. C
Kounice + SP. Čelákovice 

– TJ Tatran Sedlčany 0:24 

(0:14)

Branky Sedlčan: 5. a 25. F. 
Mácha, 11., 14., 23., 34., 52. 
a 69. R. Jirásek, 17., 20., 32., 
51., 52., 53., 54., 63., 68. a 70. 
M. Stieber, 19. J. Douša, 21., 
34. a 70. M. Karda, 27. J. Bí-
lek, 28. J. Noga

2. kolo okresního 
přeboru dorostu
Pičín/Višňová – TJ Krásná 

Hora 7:2 (1:1)

Branky Krásné Hory: 10. 

P. Novotný, 87. V. Polák
Sedlec-Prčice/Jesenice B 

– Daleké Dušníky/Milín B 

9:4 (4:2)

Branky Sedlec-Prčice/Jese-
nice B: 7. J. Hájek, 33. a 57. 
J. Rozvoda, 38., 43. a 87. M. 
Zrůbek, 68. T. Beneš, 73. 
a 90. P. Lacina

14. kolo okresního 
přeboru starších žáků 
sk. B (6. 9.)
Nová Ves/Nový Knín – SK 

Petrovice 6:1 (3:1)

Branka Petrovic: 11. V. Kubí-
ček
TJ Prostřední Lhota – TJ 

Sokol Jesenice 2:8 (0:5)

Branky Jesenice: 9. (p) a 80. 
M. Hájek, 13. J. Hájek, 33. J. 
Polidar, 38., 50. a 79. (p). A. 
Jirásek, 40. M. Smola
TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – Dolní Hbity/Višňová 

0:1 (0:0)

6. kolo okresního 
přeboru starších žáků 
sk. B
TJ Prostřední Lhota – SK 

Petrovice 1:10 (1:6)

Branky Petrovic: 2., 12., 16., 
23., 31., 60. a 79. D. Turek, 37. 
Š. Sirotek, 48. a 73. J. Kubí-
ček
TJ Sokol Kamýk nad Vl-

tavou – TJ Sokol Jesenice 

0:9 (0:6)

Branky: 3. A. Jirásek, 14., 35. 
(p) a 49. M. Hájek, 18. F. Čer-
mák, 20. A. Fišer, 23. a 67. J. 
Chomát

14. kolo okresního 
přeboru mladších 
žáků sk. B (6. 9.)
TJ Sokol Jesenice – MFK 

Dobříš 4:1 (2:1)

Branky Jesenice: 1. a 57. L. 
Cibulková, 13. M. Sůva, 51. 
P. Holoubek

6. kolo okresního 
přeboru mladších 
žáků skupina B
SK Petrovice – MFK Dob-

říš B 1:0 (1:0)

Branka Petrovic: 34. Š. Siro-
tek
TJ Sokol Jesenice – Nový 

Knín /Nová Ves 5:0 (1:0)

Branky Jesenice: 2., 52. 
a 61. M. Sůva, 53. P. Holou-
bek, 70. L. Vlasová

David Štverák

SK Sokoleč – TJ 
Tatran Sedlčany 
2:2 (1:1)
SOKOLEČ V neděli 10. září 
zajížděl Tatran v 6. kole 
fotbalového krajského pře-
boru k dalšímu těžkému 
soupeři – do Sokolče. Tat-
ran měl před utkáním vel-
ké problémy dát vůbec do-
hromady potřebný počet 
hráčů. Z různých důvodů 
chyběli Repetný, Dvořák, 
Krotil, Štemberk, Habart 
a Hofman. Na lavičce tak 
byli k dispozici čtyři fotba-
listé dorosteneckého věku 
a Radek Krůta z béčka.

Tatran měl více 
ze hry

Hned od prvních minut 
hrál Tatran soustředěně 
a dařilo se mu podnikat 
útočné výpady do domácí 
obrany. Ve 13. minutě Ha-
nuš házel na pravé straně 
dlouhý aut do vápna, který 
prodloužil Novotný. V ná-
sledné skrumáži se dostal 
k míči Brotánek, sklepl ho 
pod sebe na Sirotka a ten 
pohotovou střelou po zemi 
k pravé tyči otevřel skó-
re – 0:1. Ve 34. minutě 
bylo vyrovnáno. Špatnou 
rozehrávku hostů vystih-
li domácí, rychle přešli 
do útoku a na tečovanou 
střelu Chursinova z 20 met-
rů brankář Dřevojan nedo-
sáhl – 1:1. O minutu pozdě-
ji zahrával Hanuš trestňák 
z 25 metrů, ale domácí gó-
lman Shokodko střelu přes 
zeď vyrazil. Ve 39. minutě 
Hanuš kopal trestňák z půl-
ky hřiště, míč prodloužil 
na penaltě hlavou Brotá-
nek, ale ten skončil jen 
na pravé tyči.

Stopka pro 
Sochůrka

Ve druhém dějství při-
bývaly zákroky, kde moh-
lo dojít ke zranění, roz-
hodčí však nechával hře 
volný spád. V 55. minutě 
vyslal Sirotek od pravé laj-
ny tvrdou střelu na bran-

ku a domácí brankář měl 
velké starosti, aby míč vy-
razil na roh. V 62. minutě 
Hanuš zahrával ostrý roh 
z levé strany, na který si 
naskočil Brotánek a ne-
chytatelnou hlavičkou 
pod břevno vrátil vedení 
hostům – 1:2. V závěru 
zápasu Tatranu postupně 
docházely síly a soupeř jej 
držel na jeho polovině, ale 
všechny míče do vápna 
obrana odvracela. Když už 
to vypadalo na vítězství, 
ozvala se píšťalka v rukou 
sudího Drábka. V 89. mi-
nutě se snášel do vápna 
vysoký míč. Domácí hráč 
zakončoval z oleje. Jeho 
střelu zblokoval Hanuš, 
který stál těsně před ním, 
ale jeho pád vyhodnotil 
rozhodčí jako penaltu… 
Tu proměnil Peterka – 2:2. 
Bohužel Sedlčanští v zá-
věru nepřišli jen o dva 
body, ale i o Sochůrka. 
Ten po závěrečném hviz-
du naštvaně odkopl balón 
a udělenou žlutou kartu 
ještě okomentoval, takže 
ho po červené kartě čeká 
zápasová stopka.

Ohlas k utkání
Trenér Vlastimil Ze-

lenka: „Před zápasem 

bychom bod brali všemi 

deseti, po zápase jsme ale 

velmi zklamaní a cítíme 

se poškozeni. Ztratit body 

z vymyšlené penalty v po-

slední minutě hodně bolí. 

Bohužel navíc celý zá-

pas okopávaný Sochůrek, 

na něhož bylo odpískáno 

jen minimum faulů, neune-

sl svou frustraci a nechal se 

zbytečně vyloučit. Všichni 

hráči zaslouží velkou po-

chvalu za poctivý bojovný 

výkon, za který jsme si jas-

ně zasloužili tři body.“

Sestava: F. Dřevojan – 
Plesl, Novotný, L. Brotánek 
– M. Krůta, Hanuš, Kouklík 
(86. R. Krůta), V. Lípa (68. 
Chlasták), Sirotek M. (93. 
A. Plachý) – Sochůrek, 
Schwarz (85. Brunclík).

David Štverák

Fotbalové víkendové výsledky 
regionálních družstev

Ztratit body z vymyšlené 
penalty v poslední 
minutě hodně bolí, říká 
trenér Zelenka
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SEDLČANY V hale gymnázia 
a v tělocvičně 1. ZŠ se v ne-
děli 3. září konal třetí roč-
ník velkého volejbalového 
turnaje, jehož se zúčastnilo 
šestnáct amatérských smíše-
ných týmů. Míče začaly nad 
vysokou sítí létat už v devět 
hodin dopoledne a všechny 
tři palubovky přestaly dunět 
při výskocích hráčů až před 
jednadvacátou hodinou. Jed-
nalo se tedy o pořádný volej-
balový maraton.

Účast přislíbily týmy 
z regionu, z Prahy a okolí, 
Českých Budějovic, Pří-
brami a Vlašimi a všechny 
skutečně dorazily. Navíc 
dvě pražská družstva, Ava 
A a Ava B, byla mezinárod-
ní, a tak na turnaji zněla an-
gličtina, ruština, a dokonce 
i vietnamština. Díky tomu 
tato volejbalová akce měla 
mezinárodní punc.

„Hrálo se ve čtyřech zá-

kladních skupinách po čty-

řech účastnících a vždy první 

dva týmy postupovaly do sku-

piny o první až osmé místo,“ 
uvedl hlavní pořadatel turna-
je, učitel 1. ZŠ Sedlčany Petr 
Stoupa. „Zbylé týmy bojovaly 

o deváté až šestnácté místo. 

Mezi nejlepší čtyřku se probo-

joval jeden z místních týmů, 

v němž pod názvem Leptavé 

kuličky hráli kluci, nastupu-

jící dříve v barvách Tatranu 

v krajské volejbalové soutěži. 

Leptavé kuličky dost nešťast-

ně skončily čtvrté, třetí příč-

ku obsadil mezinárodní tým 

Ava B a na druhé příčce bylo 

další družstvo z Prahy, nastu-

pující pod názvem Velryby 

na suchu. Dalo by se říci, že 

překvapivě, protože Velryby 

nepatřily k favoritům turnaje. 

Vítězem se stal mezinárodní 

tým Ava A. Zbývající tři míst-

ní týmy bojovaly ve skupině 

o deváté až šestnácté místo.“

Zásluhou sponzorů ví-
tězný tým jako hlavní cenu 
obdržel poukaz do wellness 
centra ve Vltavan Sportu 
na sedlčanském náměstí, 
druhý dostal šest poukazů 
na koncert hudebníka Patri-
ka Stoupy a každé ze zúčast-
něných družstev převzalo 
diplom. „Jeden z místních 

týmů se několik dní před 

turnajem dostal do potíží se 

sestavením družstva z důvo-

du zdravotní indispozice jed-

noho z hráčů,“ přidal jednu 
perličku Petr Stoupa. „Poda-

řilo se nám narychlo sehnat 

po internetu hráče na inzerát 

a poznali jsme, že ne vše, co 

se na facebooku napíše, musí 

být nutně pravda. Podle popi-

su hráče jsme nabyli dojmu, 

že se bude jednat o zdatnou 

posilu, ale v reálu se to úplně 

nepotvrdilo.“

David Myslikovjan

HC Rebel 
Sázava – Rumola 
Petrovice 8:2 (1:1, 
3:1, 4:0)
SEDLČANY Na zimním sta-
dionu v sobotu 9. září popr-
vé vyjeli na led v soutěžním 
zápase amatérští hokejisté, 
kteří budou až do jarních 
měsíců příštího roku bojo-
vat o Pohár starosty města. 
Premiéru devatenáctého 
ročníku soutěže obstaral 
držitel posledního prvoligo-
vého poháru, tým Sázavy, 
a jejím soupeřem byla petro-
vická Rumola, vítěz třetí ligy.

Favorit se rozjíždí 
pomalu

Favorit úvodního utká-
ní skupiny A byl jasný, ale 
přesto se rozjížděl jen velmi 

pozvolna. Od začátku mače 
měl převahu, kterou minu-
tu od minuty ještě stupňo-
val, ale na vedoucí gól si 
musel po několika slibných 
šancích a pořádných záva-
rech poměrně dlouho po-
čkat. Navíc výborně chytal 
petrovický brankář, který 
ale šest a půl minuty před 
prvním klaksonem už pře-
ce jenom nestačil na blafák 
zcela osamoceného Mila-
na Sýkory, který si strážce 
klece Rumoly vymíchal 
a v poklidu zavěsil – 1:0. 

Jako mávnutím kouzelného 
proutku se po úvodní bran-
ce hra vyrovnala a do šancí 
se začala dostávat i Rumo-
la. Po brejku minutu před 
koncem třetiny dokonce 
Petrovice zásluhou Martina 
Veřtáta vyrovnaly.

Gól v oslabení 
pomohl

Ještě v závěru první tře-
tiny rozehrál Rebel přesi-
lovku a početní výhodu si 
přenesl do druhé části hry. 
Sice ji využít nedokázal, ale 
jen co se vyloučený hráč 
vrátil na led, prudce na-
hodil puk ze středu kruhu 
na branku Petr Pantofl íček 
a hrací předmět prošel nad 
lapačkou gólmana do hor-
ního růžku jeho klece – 
2:1. Následovala kanonáda 
hokejistů Sázavy, avšak 

gólman Rumoly nejenom-
že všechno pochytal, ale 
navíc v 8. minutě druhé 
třetiny dokázal ujet petro-
vický Jan Kovanda mlad-
ší a s přehledem srovnal 
na 2:2. Favorit opět překlo-
pil vedení na svoji stranu 
až tři minuty před druhou 
sirénou, kdy rovněž ze stře-
du kruhu skóroval Jiří Pan-
tofl íček. Na konci třetiny 
rozehrála svoji přesilovku 
také Rumola, ale inkasova-
la při ní čtvrtý gól z hole 
Vladimíra Čapka. Branka 

v oslabení Sázavu nastar-
tovala a ve třetí třetině už 
měla značnou převahu.

Brankář čaroval, 
byl malý, ale 
šikovný

Závěrečná část hry se 
nesla hlavně ve znamení 
soubojů útočníků Rebelu 
s gólmanem Petrovic. Ten 
sice byl menšího vzrůstu, 
ale vynikal ve vykrývání 
prostoru před svojí bran-
kou a také udivoval svojí 
mrštností. Předvedl ve třetí 
třetině několik výborných, 
dalo by se říci „haškov-
ských“ zákroků, avšak na-
konec přece jenom čtyři-
krát inkasoval. V 5. minutě 
třetí třetiny se po velkém 
závaru ocitl vedle svého 
výsostného území a Jan 
Kysela do prázdné bran-
ky zvýšil na 5:2. V závěru 
mače přidali další góly Re-
belu Václav Horálek, opět 
Kysela a Čapek, takže favo-
rit nakonec zvítězil přece 
jenom přesvědčivě. 

„Dnes jsme měli v brance 

Marcela Pánka, který jinak 

standardně chytá v Milevsku 

za Hrejkovice Táborskou 

ligu hobby hokejistů,“ před-
stavil nám po skončení zá-
pasu oporu Rumoly vedou-
cí týmu Dušan Šimeček. 
„Náš kmenový gólman se 

tentokrát nemohl utkání zú-

častnit, jiného jsme nemohli 

sehnat, a tak nás na posled-

ní chvíli posílil právě Mar-

cel. Chytal opravdu dobře, 

a přitom je to brankářský 

samouk.“ 

V sobotu se hrálo už 
pouze jedno další poháro-
vé utkání a byl v něm sta-
noven rekord nové sezó-
ny, který jen těžko někdo 
překoná. Stará garda Štět-
kovice ve třetí třetině v du-
elu s Kňovicemi nastřílela 
za patnáct minut čistého 
času dvanáct branek.

Další výsledky úvod-
ního hracího dne turnaje: 
Obecnice–Příčovy 0:5 (kon-
tumačně), Štětkovice–Kňo-
vice 19:2.

David Myslikovjan

SEDLČANY S novým školním 
rokem začaly také pravidel-
né tréninky Rugby clubu 
Sedlčany ve sportovním are-
álu v Luční ulici. Pod vede-
ním trenérů Tomáše Kabrhe-
la, Miroslava Kaše a Martina 
Zemánka se děti v katego-
riích od čtyř do čtrnácti let 
zdokonalují v týmové hře, 
která vyžaduje zejména sílu, 
rychlost, odvahu, spolupráci 
a kamarádství.

Tréninky se konají každé 
úterý a čtvrtek od 17 do 18.30 
hodin a jsou zaměřené 
na všeobecnou pohybo-
vou průpravu a dovednosti 
hráčů ragby dle pravidel 
upravených pro děti podle 
věkových kategorií. Rag-
by je vhodné pro všechny 

děti, kluky i holky, svou roli 
v týmu si najdou rychlíci, 
mrštné lasičky i siláci a pro-
storově výraznější žáci. Ka-
ždý se na něco hodí, v do-
spělém týmu spolupracuje 
15 hráčů.

Natrénované dovednosti 
ragbisté uplatňují na turna-
jích, které se konají téměř 
každý víkend, zpravidla 
v neděli po celý školní rok 
kromě prosince a ledna. Rag-
bisté nyní sledují Mistrovství 
světa v ragby mužů, které se 
koná od 9. září do 28. října 
ve Francii. Nechodí po Sedl-
čanech již nyní budoucí re-
prezentant, který za dvacet 
let dostane českou reprezen-
taci na mistrovství světa?

Pavel Vohnout

Vyroste v Sedlčanech 
reprezentant v ragby?

Volejbalový turnaj mixů byl 
s mezinárodní účastí hráčů

Mantinely už zase duní. O víkendu 
byl zahájen nový ročník soutěže 
amatérských hokejistů

Slavnostní úvodní buly nové hokejové pohárové sezóny vhodil 
ředitel Sportovních areálů Sedlčany Pavel Bednář. Foto: Jakub 
Kadleček
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OSEČANY Osečanská šlapka, lehce orientační 
závod rekreačních cyklistů všech věkových 
kategorií, pořádaný občanským sdružením 
Fidibus ve spolupráci s osečanským obecním 
úřadem, v sobotu 9. září dospěl ke svému ju-
bilejnímu dvacátému ročníku. Jelo se vlast-
ně již po jednadvacáté, ale zkušební ročník 
v roce 2003 pořadatelé počítají jako nultý.

Na Šlapce zněl rokenrol
Na začátky závodů v Osečanech upozor-

ňoval poutač, umístěný poblíž startu a cíle, 
který byl kromě několika vtipných kreseb 
s nápisy opatřen datem 13. září 2003. Ještě 
když dojížděli poslední cyklisté do cíle, sta-
věli na stejném místě svoji aparaturu muzi-
kanti, kteří se po vyhlášení výsledků posta-
rali o hudební doprovod. „Naše kapela se 

jmenuje Terapye Rockem No. 46 a jsme z Be-

nešova, Divišova, Sedlce-Prčice, a já jsem ze 

Sedlčan,“ řekl nám muzikant Josef Bohuněk. 
„Nejčastěji hrajeme v rockovém klubu v Be-

nešově, dále v Příbrami, Divišově, a doufáme, 

že začneme vystupovat i na Sedlčansku. Hra-

jeme jižanský rock a rokenrol s českými texty. 

Inspiroval nás český big band Marcela Wood-

mana, který má devítičlennou kapelu. Hraje 

klasické americké rokenroly z padesátých let 

i z dalších desetiletí s vtipnými texty, a my to 

samé hrajeme ve třech.“

Syn předjel tátu
Kolem půl dvanácté dopoledne začali 

do cíle dojíždět závodníci kratší, dvacetiki-
lometrové trasy, vedoucí většinou po asfal-
tových a šotolinových cestách. První byl 
třináctiletý Tomáš Janů mladší z Mníšku pod 

Brdy, jehož na trati marně proháněl jeho táta, 
Tomáš starší, který se musel spokojit s mís-
tem druhým. „Na Osečanské šlapce jsme oba 

podruhé, před závodem jsme se nijak zvlášť 

nepřipravovali, ale s tátou jsem na kole často,“ 

svěřil se po dojetí do cíle mladší z Tomášů 
a dodal: „Absolvovali jsme taky závody Čes-

kého poháru, byli jsme na Pražském poháru 

a zúčastňujeme se i různých maratonů. Určitě 

přijedeme do Osečan i příště, ale už bychom 

chtěli absolvovat delší trať.“ Táta, kterému je 
osmačtyřicet let, doplnil, že se chtěl se synem 
vsadit, kdo bude v Osečanech lepší, ale nako-
nec zjistil, že na svého potomka nemá a že je 
teď už daleko před ním. „Počítám s tím, že to 

pro mě v dalších letech už bude jenom horší 

a horší,“ řekl s úsměvem Janů starší.
Delší trať měla dvaačtyřicet kilometrů 

a závodníci jeli nejenom po asfaltu, ale větši-
nou i po lesních cestách s náročnými sjezdy 
a stoupáky. První v cíli byl sedlčanský Old-
řich Novotný, který jezdil dříve v barvách 
klubu DA-BA a nyní je členem týmu Hello 
CTW z Tábora. Vítěz nám v cíli řekl: „V po-

sledních asi tak pěti letech jsem tady pokaž-

dé. Vítězství z minulého roku obhajoval můj 

týmový kolega Radek Koblic a já jsem vyhrál 

dvakrát předtím. Dá se říci, že se v Osečanech 

střídáme (úsměv).“

Počasí bylo pro cyklisty 
ideální

V loňském roce se na kratší trať Osečan-
ské šlapky vydalo čtyřiačtyřicet závodníků 
a na delší vyrazilo sedmdesát dva cyklistů. 
A kolik se jich zúčastnilo letos? „Bylo jich 

zhruba o padesát více, a možná tomu nahrálo 

i dnešní ideální počasí pro cyklistiku“ uvedl je-
den z pořadatelů, Jiří Moulík mladší. „Na dva-

cetikilometrovou trať se vydalo celkem šedesát 

sedm účastníků, z nichž kolem padesáti bylo 

dětí. Dlouhou trať absolvovalo devadesát sedm 

závodníků. Účastníci závodů byli nejenom ze 

Sedlčanska, ale hodně jich přijelo z Prahy 

a okolí, z Tábora a z dalších míst. Každý rok 

přijíždějí noví rekreační cyklisté, což nás těší. 

Dnes se koná jubilejní ročník Osečanské šlap-

ky, takže je tady velký stánek s různými dobro-

tami a fi rma Decathlon, která se zabývá pro-

dejem sportovního vybavení, tady má testovací 

kola, které si zájemci mohou vyzkoušet.“

David Myslikovjan

SEDLČANY Krasobruslení 
na sedlčanském zimáku fi -
gurovalo dosud výhradně 
prostřednictvím několika 
exhibičních vystoupení 
mladých krasobruslařek 
a nesmíme zapomenout 
na působivý revuální pro-
gram úspěšného českého 
reprezentanta Tomáše Ver-
nera, který se před deseti 

lety proháněl po sedlčan-
ském ledě podél mantinelů 
s týmem mladých příbram-
ských krasobruslařek.

Nyní se rýsuje další 
velká sedlčanská krasob-
ruslařská akce. Zdeněk 
Gonda, vedoucí a hráč 
vítězného týmu předcho-
zího osmnáctého ročníku 
hokejového hobby turnaje 

O pohár starosty města, 
HC Rebel Sázava, nám řekl: 
„V Sedlčanech je dobré zá-

zemí s pěknou restaurací 

a město je dobře dostupné 

pro všechny startující, ať 

už jsou z Moravy nebo na-

příklad ze západních Čech. 

V Sedlčanech také je oproti 

spoustě jiných měst kvalitní 

ledová plocha, o kterou se 

zdejší zaměstnanci velice 

dobře starají – na úrov-

ni pražských ledů. Jako 

účastník sedlčanské dlou-

hodobé hobby soutěže to 

mohu potvrdit, hokej tady 

hraju velice rád. Vstříc nám 

ochotně před pořádáním 

krasobruslařské akce vyšlo 

také vedení zimního stadio-

nu. Proto jsem doporučil, 

aby se republikové závody 

s názvem Středočeská vlo-

čka od nejmladších žákyň 

až po dorostenky konaly 

začátkem prosince právě 

v Sedlčanech.“

V současné době se do-
laďují podrobnosti akce, 
o kterých budeme čtenáře 
informovat. 

David Myslikovjan

HC Berounští 
Medvědi – Tatran 
Sedlčany 8:4 (1:1, 
1:3, 6:0)
BEROUN V úvodním kole 
nového ročníku krajské 
hokejové soutěže se hrá-
či Tatranu utkali v neděli 
10. září s Berounskými 
Medvědy na ledě soupe-
ře. Dlouho se zdálo, že si 
domů přivezou tři body, 
ale v závěrečné části hry 
vyfasovali tenisového ka-
nára. Jak k tomu došlo?

„První třetina pro nás byla 

dobrá,“ uvedl po návratu 
do Sedlčan trenér Karel Po-
spíšil. „Se soupeřem jsme 

dokázali bruslit a k vidění 

byla vyrovnaná hra, otevře-

ná na obou stranách. Mohli 

jsme jít do dvoubrankového 

vedení, nedali jsme a soupeř 

vzápětí po úniku vyrovnal.“ 

Tatran se ujal vedení v čase 
10.46, kdy skóroval Martin 
Náprstek a domácím se po-
dařilo srovnat stav utkání 
čtyřiačtyřicet vteřin před 
prvním klaksonem. 

„Druhá třetina nám vyšla. 

Na obou stranách bylo k vi-

dění několik šancí, a zatímco 

soupeř je proměňovat nedo-

kázal, my ano,“ pokračoval 
v hodnocení zápasu sedl-
čanský trenér. V čase 31.03 
poslal do vedení Tatran On-
dřej Mašek a o čtyřiadvacet 
vteřin později přidal třetí 
gól hostujícího týmu Libor 
Bém. Ve 36. minutě hry sice 
soupeř vstřelil kontaktní gól, 
jenomže ještě v téže minutě 
zvýšil na 2:4 Ondřej Mašek. 

To bylo ale ze strany hostují-
cích hokejistů vše. Proč? 

„Do třetí třetiny jsme vstu-

povali bez dvou zraněných 

hráčů,“ přiblížil situaci Ka-
rel Pospíšil. „Tomáš Spilka 

má zraněnou ruku, chtěl 

to zkusit a vydržel na ledě 

dvě třetiny. Lukáš Petržílka 

si poranil loket a bylo vidět, 

že nemůže pořádně hrát. 

Proto jsem ho nenasazoval 

tak, jak by to bylo potřeba. 

Už tak zúžený kádr, proto-

že někteří hráči jsou ještě 

na dovolené, se ještě ztenčil, 

a proto jsme odešli po fyzic-

ké stránce. Začali jsme pro-

hrávat osobní souboje, a na-

víc nám sebral vítr z plachet 

kontaktní gól na 3:4. Stalo 

se, že nahozený puk náš 

brankář Michal Dudek chtěl 

vyhodit zpátky, ale protihráč 

byl rychlejší, sebral mu ko-

touč a dal gól do prázdné 

branky. Řekl bych, že tato 

branka soupeře nastartova-

la, začal žít, byl ho plný led 

a my jsme naopak šli s vý-

konem dolů. Domácí nám 

dali po odrazech puků hned 

tři šťastné góly, na co sáhli, 

to dali, ale je pravda, začali 

více bruslit, neztráceli puky 

a šli si za vítězstvím. Za sta-

vu 2:4 vyměnili gólmana 

a my jsme na náhradního 

brankáře už nedokázali po-

řádně vystřelit.“

Ve druhém kole krajské 
hokejové soutěže se hráči 
Tatranu utkají v sobotu 16. 
září na domácím ledě s tý-
mem HC Rakovník B. Úvod-
ní buly vhodí rozhodčí v se-
dmnáct hodin.

David Myslikovjan

Osečanská šlapka dospěla do věku mladé dámy

Na zimním stadionu budou republikové závody 
mladých krasobruslařek

Ve třetí třetině nastal 
kolaps, hokejisté ztratili 
slibně se vyvíjející zápas

Na kratší trase Osečanské šlapky letos dominovali 
Tomáš Janů mladší a jeho otec.
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Když prezidentské volby na Slo-
vensku vyhrála Zuzana Čaputo-
vá, a po odporné vraždě Jána 
Kuciaka a jeho přítelkyně se roz-
padl mocenský blok hnutí Smer, 
bylo snadné říct, že západ končí 
na východní slovenské hranici. 

Uběhlo pár let. Zuzana Čapu-
tová je tak vyčerpaná ze všech 
nechutných útoků na sebe a své 
blízké, že už nemá sílu znovu 
kandidovat. Hlavní podezřelý 
z objednávky vraždy Kuciaka je 
osvobozen. Třiceti procentům 
Slováků by nevadilo, kdyby se 
Slovensko opět stalo vazalem 
Ruska a Ficův Smer je hlavní fa-
vorit blížících se voleb.

Mezitím u nás velký přítel 
východních totalitních režimů 
ukončil své působení na Praž-
ském hradě a byl vystřídán bý-
valým generálem NATO s jasně 
demokratickými hodnotami. 
Andrej Babiš utrpěl drtivou po-
rážku. Voliči tak dali jasně na-
jevo, že Česká republika patří 
k demokratickému západu.

Pracuje u nás víc než 200 
tisíc Slováků a po volbách mo-
hou přijít další. Pro nás dobře, 
dalo by se říct. Vzdělaní a pra-
covití lidé pozvedávají naši 
republiku. Ale chybí tam, kde 
se narodili. Ne náhodou Lenin 
v první řadě likvidoval inteli-
genci, a po jeho vzoru všechny 
komunistické země. Totalitní 
režim potřebuje ke svému živo-
tu snadno ovladatelnou masu, 
které ke spokojenosti stačí buřt 
a pivo. A také rohlíky, aby bylo 
čím ji levně opíjet.

Bohumil Vohanka

Se zájmem, a posléze s mír-
ným zděšením, jsem si 
přečetl citát od Exupéryho 
o vytváření míru. Bůh učinil 
dobře, že z něj udělal spiso-
vatele, který neměl na sta-
rost ničí bezpečnost.

V roce 1938 v Mnichově 
nás naši spojenci obětovali 
Hitlerovi. Neville Chamber-
lain zářil štěstím. Právě vy-
tvořil mír. Hitler zářil také, 
když se procházel poníže-
nou Prahou. Získal celou 
zemi, aniž by přišel o jediné-
ho vojáka. Ušetřil si armádu, 
kterou systematicky budo-
val od roku 1933, pro další 
zemi na seznamu.

Dnes se divíme, jak mu 
mohli tehdejší politici uvěřit, 
když Hitler naprosto veřej-
ně hovořil a psal o svých 
dobyvatelských plánech už 
od dvacátých let. Vladimir 
Putin také bez obalu pro-
mluvil o plánu obnovit So-
větský svaz a nadvládu nad 
jeho bývalými satelity. My 
přece víme, o co usiluje.

Kdybychom se v roce 
1938 bránili, byli bychom 
ve stejné pozici jako je dnes 
Ukrajina. Menší proti sil-
nějšímu. Nejvíc bychom si 
přáli, aby nám ostatní přišli 
na pomoc. A kdyby nepřišli, 
požádali bychom je… o co? 
Jak bychom vytvářeli mír? 
Dodávkou obvazů a instant-
ních polévek? Ne, chtěli by-
chom letadla, tanky, děla, 
munici a výzbroj pro naše 
vojáky. Protože instantní po-
lévkou tank nezastavíš.

Winstonovi Churchillovi 
vděčíme z velké části za to, 
že dnes nežijeme ve Vel-
koněmecké říši. Tedy, po-
kud bychom vůbec žili… 
Ministři z jeho vlády vyzý-
vali k urychlené kapitulaci 
a odevzdání Británie Hitle-
rovi, aby s ním dohodli lepší 
podmínky, než si ji podmaní 
silou. Chtěli vytvářet mír 
podle Exupéryho. Churchill 
místo toho vyhlásil Němec-
ku válku a pronesl legendár-

ní projev, ve kterém Britům 
nenabídl nic než krev, pot 
a slzy. Končil slovy: „Nikdy 

se nevzdáme!“ Takto se vy-
tváří mír. Churchill totiž do-
konale chápal, že se Zlem se 
nelze dohodnout.

Kdo rozpoutá válku, je 
zločinec, kterému nezáleží 
na lidských životech. Zlo-
čince nezastaví nic jiného 
než síla. Proto je naše policie 
a armáda ozbrojená. Hitler 
říkal, že není vina silného, že 
je silný, ale slabého, že je sla-
bý. Takto přemýšlí zločinec. 
Hitlerovi nebylo líto při obra-
ně Berlína posílat na smrt 
dvanáctileté chlapce, i když 
už bylo všem jasné, že pro-
hrál. Současný ruský prezi-
dent přemýšlí stejně. Zastaví 
ho jen větší síla.

Bez síly můžete se zlo-
čincem dosáhnout míru jen 
jediným způsobem – vzdáte 
se. Vzdáte se všeho, co agre-
sor požaduje. Podepíšete 
všem zločincům bianco šek 
na vše, co máte, včetně va-
šeho života. Když se všeho 
vzdáte, můžete mít mír hned 
zítra. Podle pana Exupéry-
ho, kdo bojuje za mír, ten 
vytváří válku. To je fatální 
omyl. Válku vytvořil ten, 
kdo dal rozkaz vlastní ar-
mádě k útoku na Ukrajinu. 
Válku nevytvořil ten, kdo 
se brání, ani ten, kdo obrán-
cům pomáhá.

Mussolini po naší kapitu-
laci prohlásil, že národ, kte-
rý se nebrání, nemá nárok 

na existenci. Ukrajinci se 
brání, pomáhejme jim, pro-
tože na Putinově seznamu 
jsme my sami jen o pár polo-
žek níž. Jestli je někomu líto 
peněz, zeptejte se ukrajin-
ských žen, jestli by to s námi 
vyměnily. Že by naši muži 
šli umírat na frontu a ony by 
se svými syny a manželi uží-
valy života v bezpečí a jen 
nám poslaly nějaké peníze…

Ve válce se bojuje zbra-
němi. Buďme jen rádi, že 
ty západní jsou lepší než ty 
ruské. A co je lepší, bývá 
i dražší. Ano, máme lesy 
plné klacků, kterými mů-
žeme vybavit naši armádu 
zadarmo, ale svobodu vám 
pak vezme každý hňup s re-
zavou puškou. 

V roce 1994 se vytvářel 
mír podle pana Exupéryho. 
Podepsal se papír. V buda-
pešťském memorandu se 
Rusko mimo jiné zavázalo 
respektovat ukrajinské hra-
nice a nezávislost, zdržet 
se hrozby silou nebo pou-
žití síly proti Ukrajině. Ano, 
čtete správně. Dnes je kaž-
dému kromě pomýlených 
blouznivců jasné, že jedinou 
opravdovou bezpečnostní 
jistotou budoucí Ukrajiny je 
po zuby vyzbrojená armáda 
a členství v NATO. Chceš-li 
mír, připravuj se na válku.

Čím více Ukrajině pomů-
žeme, tím rychleji vytlačí 
okupanty ze svého území, 
tím dříve bude mír. Za ztra-
cené životy nejsme odpo-

vědní my, protože Ukrajině 
pomáháme, ani Ukrajina, 
že se brání. Zodpovědnost 
nese pouze ten, kdo válku 
rozpoutal, a kdo ji kdykoliv 
může, ale odmítá, zastavit. 
Stačil by jeden jediný pod-
pis, aby toto peklo skončilo. 
Tak proč nevyčítáme den co 
den prezidentovi Ruské fe-
derace, že není ochotný tím 
jedním podpisem všechny 
útrapy ukončit? Proč místo 
logického chápání příčin 
a souvislostí někdo upřed-
nostňuje uchylovat se k ab-
surdním konspiračním teo-
riím o komsi třetím v pozadí, 
který se směje a pravděpo-
dobně řídí chování Putina, 
Zelenského i celého NATO? 
Já třeba jím, když mám hlad. 
A musím se nejspíš smířit 
s tím, že v očích někoho ji-
ného mohu v tu chvíli být 
oběť spiknutí potravinářské-
ho průmyslu, který do jídla 
úmyslně přidává jed, aby 
mě donutil nakupovat jíd-
lo a jíst ho a potravináři si 
na mně namastili kapsu. No, 
každému, co jeho jest.

Na závěr si také dovolím 
citát. Tentokrát ne od naivní-
ho snílka, ale Ronalda Rea-
gana, prezidenta USA, který 
má velkou zásluhu na rozpa-
du Sovětského svazu, a tedy 
i na našem současném živo-
tě ve svobodě a dostatku. 

„Nemáme na výběr mezi 

mírem a válkou, pouze mezi 

bojem a kapitulací.“

Bohumil Vohanka

K O M E N T Á Ř

Jak se tvoří mír
G L O S A

Kde končí 
západ
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